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AZ UTCA HANGJA

ÖN HASZNÁLJA A VÁROS KÖZTÉRI 
sportlétesítményeit? 

Itt a nyár, hosszúak a nappalok, amit érdemes kihasználni 
és minél több időt eltölteni mozgással a szabadban. 

Igyekszünk a gyerekkel 
ezeket a szabadidős spor-
tolási lehetőségeket ki-
használni, az ő számá-
ra a foci minden sportág 
előtt szerepel. Vecsésen 
remek lehetőségek van-
nak szabadidős sporto-

lásra, például 
lehet teniszez-
ni a sportpá-
lyán, szépen fel-

szereltek a játszóterek, 
és elérhetők a szabadtéri 
kondigépek is, a Kispatak-

nál még futópálya is van.  
Ha valaki körülnéz, ak-
kor megtalálja mind-
azt, amire a sportolás-
hoz szüksége lehet. A 

párom például minden 
nap fut, én pedig már vá-

rom az uszoda átadását, 
mert úszni én is szívesen el-
járnék. Ha új szabadidős 
sporteszközre tehetnék ja-
vaslatot, az a gyerekek szá-
mára egy tollaslabda pálya 
lenne. Nagyon fontosnak 
tartom, hogy a gyerekek 
minél több időt töltsenek a 
szabadban, ahelyett, hogy 
digitális játékokkal játsza-
nak a lakásban.     

Nagyon fontosak a sza-
badtéri sportlétesítmé-
nyek Vecsésen, hiszen se-
gítik a lakosokat az aktív 
életmód fenntartásában, 
bár bevallom, én nem iga-
zán élek ezekkel a lehető-
ségekkel. Inkább kerék-
pározni szoktam, ezért 
tapasztalom, hogy a ke-
rékpárutak terén volna le-
hetőség a fejlődésre. A 

gyerekkel 
szeretek ját-
szótérre 
menni, de a 

közelünkben lévőre ráfér-
ne a felújítás, ugyanis egy 
hároméves gyerek számá-
ra már nincsenek megfele-
lő játszóeszközök. Egy na-
gyobb gyereknek már a 
homokozónál és a hintá-
nál több játéklehetőség-
re lenne szüksége, például 
csúszdákra, mászókák-
ra, ugrálós játékokra stb. 
A környező településeken, 
például Üllőn láttunk jó 
példákat, ahol a szülők-
nek a játszótéren naper-

nyőket és árnyékolókat 
biztosítottak, hogy eb-

ben a nagy melegben 
nagyobb kényelemben 
követhessék a gyerme-
keik mozgását. 

Práczki Péter, fotó: VN

Igazság szerint keveset 
mozgok sportpályán, vi-
szont nagyon szeretek úsz-
ni és nagy örömmel tölt el, 
hogy Vecsésen is lesz erre le-
hetőség. Nem tudom, hogy 
a kutyasétáltatás sportnak 
nevezhető-e, de ezt napi 
szinten űzöm. Jobb napo-
kon 8-10 kilométert is el-
sétálunk a kutyussal, és 

ezalatt ő jobban el-
fárad, mint én. A te-
mető mögött van 
egy kutyasétáltató 

is, oda gyakran elmegyünk 
a kutyámmal együtt. Látom, 
hogy Vecsésen van több le-
hetőség a sportolásra, pél-
dául a Kispatak környékén 
van mód futni, hiszen egy 
gyönyörűszép futópálya 
épült ott közmegelégedés-
re. Gyakran szoktam kerék-
pározni is, igaz most éppen 
motorozok, de tény, hogy a 

biztonság szempontjából jó 
lenne, ha több kerékpársáv 
vagy kerékpárút épülne a 
városban, de a környező te-
lepülések között is nagyon 
hasznosak lennének. A vá-
rosnak pezsgő sportélete 
van, annakidején magam 
is karatéztam, és ha jól tu-
dom, akár bokszolni is le-
het, de számos más sportág 
közül is választhatunk Ve-
csésen. Nekem a vitorlázás 
és az úszás jön be igazán, de 
az elsőre itt Vecsésen nincs 

lehe-
tőség, ugyanakkor az úszás 
remélem hamarosan lehet-
séges lesz.  

RIGÓ ZSUZSANNA MAGÓCS JULIANNA

VÉRTESI NÁNDOR

ÖNKORMÁNYZAT

FELÚJÍTJÁK
A VÁROS JÁTSZÓTEREIT

A 
vecsési szabadtéri 
sportpályák, a színvo-
nalas kültéri fitnesz-
parkok, a Kispatak 

melletti futópálya, mind fontos 

szerepet tölt be az egészsé-
ges életmódra való törekvés-
ben. A jellemzően ingyenesen 
látogatható köztéri sportléte-
sítmények rendszeresen láto-
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gatottak, sokan töltik ezeken 
a helyszíneken sportolással a 
szabadidejük egy részét. Leg-
utóbbi kérdezősködésünk al-
kalmával arra voltunk kíván-

csiak, mennyire elégedettek a 
vecsésiek ezekkel a lehetősé-
gekkel, találnak-e számukra 
megfelelő ingyenes szabad-
idős sportolási lehetőséget a 
városban, meglátásuk sze-
rint mire lenne még szükség, 
kell-e tovább fejleszteni a már 
meglevő létesítményeket? 
 Ahogy általában minden hó-
napban, úgy most is elmond-
ható, hogy a vecsési lakosok 
készségesen válaszoltak a 
feltett kérdésre. Ezúton is kö-
szönjük mindhárom résztve-
vőnek, hogy megosztották 
velünk és a nyilvánossággal 
gondolataikat.  

V ecsésen nem volt modern ját-
szótér 2006-ig, azóta gyakorla-
tilag minden évben átadtunk egy 
új szabadidős létesítményt. A ját-

szótereken kívül több labdázó, futópálya 
és fi tneszpark is épült a városban, hogy 
mindenki megtalálja azt a tevékenysé-
get, ami kikapcsolja, amiben örömét leli. 
Ezek a fejlesztések idén sem állnak meg, 
tavasszal adtuk át a felújított Petőfi  téri 
játszóteret, melyet az iskolások és a la-
kosság egyaránt használhat. A Wekerle 
Sándor utcában egy vadonatúj játszóte-
ret építettünk, mellette van még egy sza-
bad terület, amit a közeljövőben szeret-
nénk fejleszteni – mondta Szlahó Csaba 
polgármester hozzátéve, hogy az elmúlt 
hetekben a város többi játszóterének 
karbantartása, felújítása is elkezdődött. 
 A polgármesteri hivatal üzemeltetési 
osztálya mérte fel tavasszal a játszóte-
rek állapotát. Már akkor 
kiderült, hogy a játszó-
eszközök karbantartá-
sára, festésére minden-
hol szükség lesz, menet 
közben pedig több igény 
jelentkezett a játszóterek 
felújítására is. 
 – A lakóparkban a 
Schweidel József utcai 

játszótér már 
elkészült, a la-
kótelepi nagy 
játszótér fel-

újítása pedig folyamatban van, 
a karbantartási munkákon túl 
több játszóeszköz korszerű-
sítésére, cseréjére is sor ke-
rül. Lesznek új hinták és két 
új elemmel, egy játszóvárral 
és egy kalózhajóval bővülnek 
a játszóeszközök. A város első 
modern játszótere tíz évvel ez-
előtt épült az Anna utcában. A 
játékok elhasználódtak az évek 
alatt, ezért egy nagyobb vo-
lumenű felújításra készülünk, 
mely során cserélik az ütés-

csillapító gumiburkolatot és a játszóesz-
közök egy részét is. A munkákat már meg-
rendeltük, reméljük, hogy őszre elkészül 
a játszótér. A felújítás idején néhány nap-
ra le is kell zárni a helyszínt, erre az idő-
re a szülők és a gyerekek türelmét kérjük. 
A város többi játszóterén kisebb karban-
tartási és festési munkákra van szükség, 
ezeket folyamatosan végzik munkatársa-
ink – részletezte a felújításokkal kapcso-
latos tudnivalókat Szlahó Csaba. 

 
Új közösségi terek 
kialakítását tervezik
A játszóterek felújításán kívül a közterü-
letek további fejlesztési elképzelésiről is 
beszélt a polgármester. Elmondta, hogy 
az önkormányzat új közösségi terek ki-
alakítását tervezi a városban.  

 – Két helyszínre terveztünk szabadidő-
parkot. Az egyiket a Halmi téren elbon-
tott játszótér helyére, illetve a Nagy Göci 
területén is szeretnénk egyet kialakítani. 
A Halmi téri szabadidőpark költségeit 
beterveztük a város idei költségvetésé-
be, hozzá kell tennem, hogy az eredeti 
elképzelésünk szerint ezt a TOP Plusz 
Programban elnyert négymilliárd forint-
ból szerettük volna megvalósítani. Az uni-
ós pénzek továbbra sem jönnek, de ezt a 
szabadidőparkot ettől függetlenül szeret-
nénk megépíteni. A Nagy Göci területére 
tervezett park kivitelezésére három év-
vel ezelőtt kaptunk egy 500 millió forin-
tos árajánlatot, ami nem kevés pénz, de 
ez egy hatalmas park lenne sok játszó-
eszközzel, sport- és ügyességi pályákkal 
és büfével. Ez a beruházás valószínűleg 
csak több ütemben valósul meg, első lé-
pésben egy gördeszkás és kerékpáros 
ügyességi pályát, szaknyelven pumpa-
pályát építünk, amelyre pályázati támo-
gatást is nyertünk – mondta a tervezett 
fejlesztésekkel kapcsolatban.  
 A városban zajló két nagyberuházás, 
a kézilabda munkacsarnok és a tanuszo-
da is fontos szerepet tölthet be a szabad-
idő aktív eltöltésében. 
 – A kézilabda munkacsarnokot a 
sportolókon kívül az iskolások is hasz-
nálni fogják, és ha marad szabad ka-
pacitás, akkor a lakosság is kibérelhe-
ti. A tanuszoda az úszásoktatás miatt 
a hétköznapi testnevelés fontos része 
lesz, de természetesen a vecsésiek 
is használhatják majd. Ezek a beru-
házások egy tudatos koncepció men-
tén készülnek, fontosnak tartjuk, hogy 

az egészséges és sportos 
városszlogent valódi tarta-
lommal töltsük meg, ezért 
arra törekszünk, hogy a vá-
rosban elérhető egészség-
ügyi és sportszolgáltatások 
sokszínűek és a lehető leg-
jobb minőségűek legyenek
– összegzett Szlahó Csaba.   

Kép és szöveg: Varga Norbert

A lakótelepi játszótér eszközeinek karbantartása 
megtörtént, az elavult játékokat itt is cserélik 

Az elmúlt másfél évtizedben mintegy 15-20 új, ak-
tív kikapcsolódásra alkalmas közterületi létesít-
mény épült Vecsésen. Játszóterek, multifunkciós 

sportpályák, szabadtéri fi tneszparkok, futópályák 
biztosítanak ingyenes lehetőséget a legtöbb kor-

osztálynak a szabadidő aktív eltöltésére. A zöld-
felületek, parkok száma is gyarapodott, ezen a té-

ren újabb fejlesztéseket is tervez az önkormányzat. 

Tíz éves az Anna utcai 
játszótér. A felújítás 
során cserélik az ütés-
csillapító gumiburkolatot 
és az elhasználódott 
játszóeszközöket
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TAKARÉKOS VÍZHASZNÁLAT AZ 
ÖNKORMÁNYZATI INTÉZMÉNYEKBEN

KÖZÖSSÉG KÖZÖSSÉG

A 
kapu mögötti részen mind-
két oldalon kicserélték a lab-
dafogó hálót, és javították 
a tartószerkezetet is, újra-

húzták a feszítő acélhuzalokat, új 
bejárati ajtót szereltek fel, és a víz-
elvezető csatorna pucolása is meg-
történt. A játéktér vonalazása ko-
pott volt, ezért újra kellett festeni, 
és lett új felfestés a lábtenisznek 
is – mondta az elvégzett munkák-
kal kapcsolatban a pálya gondno-
ka, Magó László, akinek egyébként 
sokszor nincs könnyű dolga. Saj-
nos rendszeresen előfordul, hogy 
rongálások miatt kell felemelnie a 
hangját a pályahasználókkal szem-
ben. Arra is volt már példa, hogy a 
kérdőre vont nem értette, miért baj, 
ha nem rendeltetésszerűen hasz-
nálja a pályát, de még azelőtt si-
került lezárni a vitát, mielőtt komo-
lyabban elfajult volna.  
 – Szerencsére nem ez a jellem-
ző, de elég gyakran történnek nem 

odaillő dolgok a pályán. A szeme-
telés, a csikkek szanaszét dobá-
lása mindennaposnak mondha-
tó, és sajnos többször előfordult 
rongálás is, még ha az nem is volt 
minden esetben tudatos. Az egyik 
ilyen durvább eset, amikor tüzet 
raktak a pályán, még az szeren-
cse, hogy nem a rekortán burkola-
ton. Volt olyan is, hogy a labdafogó 
háló tetejéről kellett leparancsolni 
a gyerekeket, ez pedig a háló meg-
rongálásán túl még balesetveszé-
lyes is – sorolta az olykor felmerü-
lő problémákat Magó László. 
 A pálya egyébként reggel 8 órá-
tól este 7 óráig van nyitva, ezalatt 
ingyen használható. Csapatok akár 
le is foglalhatják a létesítményt, de 
az időpontot minden esetben elő-
re kell egyeztetni. 
 Bízunk benne, hogy sokan sze-
reznek majd új sportos élményeket 
a felújított pályán, a rongálók pedig 
messzire elkerülik a helyszínt.   VN

FELÚJÍTOTTÁK 
A LAKÓTELEPI LABDÁZÓT 

A lakótelepi belső parkban lévő rekortán bur-
kolatú multifunkciós sportpályát hat évvel ez-
előtt adták át. A gyerekek és felnőttek körében 
egyaránt népszerű létesítményt folyamatosan 

karbantartják, de egyes elemei már annyira el-
használódtak, hogy azokat cserélni kellett. 

A város első intelligens gyalogát-
kelőjét tavaly decemberben a Besz-
tercei utca–Halmi utca keresztező-
désében adták át. Ezúttal a város 
egyik legforgalmasabb helyszínén, a 
Fő út–Kálmán utca kereszteződésé-
ben lévő zebrát vértezték fel a gyalo-
gosok közlekedését biztonságosab-
bá tevő digitális technológiával.  
 Az intelligens – vagy okos – zeb-
ra lényege, hogy az úttestbe épített 
LED-lámpák villogásukkal felhívják 
a járművezetők fi gyelmét az átkelő 
gyalogosokra. Az úttest két szélén 
elhelyezett kamerarendszer érzé-
keli a gyalogátkelőhöz érkező járó-
kelőket, ennek hatására bekapcsol 
a LED-lámpák villogó fényjelzése, 
amelyet nappal és rosszabb fény-
viszonyok között egyaránt egészen 
messziről észlelhetnek a járműve-
zetők. A gyalogátkelőt azért neve-
zik intelligensnek, mert a jelzés csak 
akkor lép működésbe, amikor a ka-
mera érzékeli az átkelési szándékot, 
és addig tart, amíg a gyalogos át-
halad az úttesten. A jobb láthatóság 
érdekében a zebrát egy a közúti vilá-
gítástól függetlenül működő lámpa 
is megvilágítja naplemente után. 
 Az intelligens zebra kialakítása 
bruttó négymillió forintba került, a 
beruházás önkormányzati forrásból 
valósult meg. A Fő úton lévő gyalog-
átkelőhelyek közül ez volt az utolsó, 
ahol nem volt jelzőlámpa, a fejlesz-
tés eredményeként már ezen a zeb-
rán is nagyobb biztonságban kelhet-
nek át az úttesten a gyalogosok.  

Vén 

Újabb intelligens 
gyalogátkelő segíti 
a biztonságos 
közlekedést

RÉSZVÉTELI FELHÍVÁS 
A XXI. VECSÉSI KÁPOSZTA-
FESZT FŐZŐVERSENYÉRE.  
A 2023. szeptember 23–24-én 
megrendezésre kerülő XXI. Vecsé-
si Káposztafeszten ismét két na-
pon át mérhetik össze tudásukat 
a főzőversenyen résztvevő csapa-
tok. Az elkészült ételeket szomba-
ton és vasárnap is külön értéke-
li a zsűri.
 Várjuk baráti társaságok, csalá-
dok, munkahelyi csapatok és min-
denki más jelentkezését, aki szíve-
sen megmutatná főzőtudományát 
a Káposztafeszten is. 

 Részvételi lap 
 beérkezési határideje: 
 2023. AUGUSZTUS 4.
 Díjfi zetési határidő: 
 2023. AUGUSZTUS 31. 
A részvételi lap a csapatok ré-
szére letölthető a www.vecsesi-
kaposztafesztival.hu weboldalról. 
Az űrlap közvetlen eléréséhez írja 
be böngészője címsorába: https://
www.vecsesi kaposztafesztival.
hu/upload/fi les/Fozoverseny-
2023honlapra.pdf 
 A dokumentum adobe acrobat 
reader programmal számítógé-
pen is kitölthető, a gyorsabb beér-
kezés érdekében kérjük a fozes@
vecsesikaposztafeszt.hu e-mail 
címre visszaküldeni! Szervezők

KÉSZÍTSÜK EL 
A LEGFINOMABB 
KÁPOSZTÁS 
ÉTELEKET! 

 ▪   Vecsés önkormányzata is csatlakozott 
az Ökoenergia Programhoz. A zöldszol-
gáltatás keretében energiatakarékos víz-
adagolókat szereltek fel a városi intézmé-
nyekben és az önkormányzati cégeknél. 
A vízsugarat szabályzó eszközökkel je-

 ▪   Hamarosan befejeződhetnek a 
Baross Gábor út (0202-es út) kivi-
telezési munkái. A város területén 
átmenő, elsősorban a teherforga-
lom csökkentését célzó beruházás 
augusztus végére készülhet el, de 
a forgalomba helyezéssel járó pa-
pírmunkák miatt elképzelhető, hogy 
az átadásra ettől később kerül sor. 
 A biztonságosabb közlekedés érdeké-
ben a beruházáshoz kapcsolódva az Al-
máskert út és a Széchenyi utca kereszte-

lentős megtakarítás érhető el a vízfel-
használásban, ezáltal a rezsiköltségek 
is csökkennek. 
 Palotás Zoltán értékesítési vezető el-
mondta, a korábbi öt liter/perc vízátenge-
dés az átfolyást szabályzó szűrő beikta-
tásával – állítása szerint más termékekkel 
összehasonlítva a Vecsésen alkalma-
zott típus engedi át a legkevesebb vizet 
– másfél literre, azaz egyharmadánál is 
kevesebbre csökkenthető. 
 Ez a fejlesztés az előzetes számítá-
sok alapján 20-40 százalékos megta-
karítást eredményezhet a víz- és csator-
nadíjakban, a komfortérzet megtartása 
mellett.     N. 

ződésében lámpás csomópontot építenek 
ki. A kereszteződésben kamera fi gyeli és 
irányítja majd a forgalmat. Ezzel egyide-
jűleg új forgalmi rend lép érvénybe, és a 
korábbiakkal ellentétben az Almáskert út-
nak lesz elsőbbsége a Széchenyi utcával 
szemben. A tervek szerint az új lámpás 
csomópont a Baross Gábor út átadásá-
ig készülhet el.  VN, fotó: Ifj . Kortye Vilmos

MEGÚJULT A VÁROS UTCAI 
JÁRDA EGY SZAKASZA
 ▪   Folytatódik a városban az önkormány-
zati járdafelújítási program. Júniusi lapszá-
munkban megírtuk, hogy befejeződtek a 
munkálatok a lakótelepen, majd lapzártánk 
után néhány nappal a Város utca Fő út–
Tó utca közötti járdaszakaszának felújítása 
is elkészült. Erről Frühwirthné Halász Me-
linda alpolgármester, a városrész önkor-
mányzati képviselője tájékoztatta lapunkat. 

 – A beruházás keretében 220 méter 
hosszan újult meg a járda a Város utcá-
ban. A Fő úttól a Tó utcáig tartó szakasz 
330 négyzetméternyi felületen kapott 
viacolor borítást, illetve a járdaszakasz 
mentén a szikkasztóárkokat is felújítottuk 
– mondta Frühwirthné hozzátéve, hogy a 
felújítás önkormányzati költségvetésből 
valósult meg.  V. 

A képen észak felől, a valóságban észak-
nyugati irányból csatlakozik be a gyáli 
körforgalomba az épülő Baross Gábor út

A Széchenyi utca–Almáskert út 
kereszteződésében jelzőlámpa 

irányítja majd a forgalmat    

JÓL HALAD A BAROSS GÁBOR ÚT 
KIVITELEZÉSE

Felújították a lakótelepi labdázót Fo
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MI LESZ A VECSÉSI 
VÉDŐNŐI SZOLGÁLATTAL?
A védőnői szolgálatok államosítása nem 

a közelmúltban fogalmazódott meg, 
évekkel ezelőtt volt már erre kísérlet, 
amely végül meghiúsult. De mégis mi-
ért tart ennyire a szakma attól, hogy 
az állam átveszi az önkormányzatok-

tól a védőnőket? Ezt a kérdést tettük fel 
dr. Szarvas Tibor igazgató főorvosnak.  

EGÉSZSÉGÜGY

J úlius elseje Semmelweis 
Ignác születésnapja, me-
lyet 1992-ben a magyar 
egészségügy napjává 

nyilvánítottak. Ebből az alka-
lomból országszerte megem-
lékezéseket és ünnepi prog-
ramokat tartanak, Vecsésen 
is közel két évtizedes hagyo-
mánya van az egészségügyi 
szakdolgozók Semmelweis-
napi köszöntésének. A jeles 
nap idén szombatra esett, 
ezért az ünnepséget egy nap-
pal korábban tartották meg a 
Telepi úti szakrendelőben. Az 
eseményen Frühwirthné Ha-
lász Melinda alpolgármester 
és dr. Szarvas Tibor igazgató 
főorvos köszöntötte az egész-
ségügyi szolgálat munkatársa-
it. A rendezvényen részt vett 
továbbá Skribekné Komár Ág-
nes, az önkormányzat szoci-
ális bizottságának elnöke és 
Mohainé Jakab Anikó jegyző is. 
 Több éves hagyomány, hogy 
ezen a napon elismerésben ré-

szesítik a kimagasló munkát 
végző dolgozókat, emellett az 
önkormányzat megbecsülé-
se jeléül pénzjutalmat is ad 
a munkavállalóknak. A ren-
dezvényen Schlanger And-
rás is részt vett, a színész-ren-
dező ezúttal Kartinhy Frigyes 
Hasműtét című novelláját adta 
elő a közönségnek, ismét sok-
szor mosolyt csalva az arcok-
ra. Mindezek ellenére nem le-
hetett felhőtlen az öröm, mert 
az ünnepséget beárnyékolta a 
védőnői szolgálatok államosí-
tása. Vecsés esetében ez azt 
jelenti, hogy július elsejétől a 
Dél-pesti Centrumkórház kö-
telékébe kerülnek a védőnők.
   

„Az önök munkája 
végtelenül fontos”
Frühwirthné Halász Melinda 
alpolgármester ünnepi beszé-
dében hosszasan méltatta az 
egészségügyi dolgozók mun-
káját, kiemelve hivatástudatu-

kat, melyet a rájuk nehezedő 
terhek ellenére is megőriztek. 
Elismeréssel beszélt a tech-
nikai dolgozók munkájáról is, 
akik az egészségügyi épüle-
tek tisztaságáról, rendezett-
ségéről gondoskodnak. 
 – Kérem, ne veszítsék el 
a hitüket a hivatásukban, az 
emberekben, ebben az or-
szágban, és higgyenek abban, 
hogy az önök munkája végte-
lenül fontos és értékes mind-
annyiunk számára – hang-
súlyozta, majd hozzátette, a 
páciensek háláját sokszor ta-
lán csak a szemek csillogásá-
ból lehet kiolvasni, mert a kö-
szönetnek nem mindig adnak 
megfelelően hangot. 
 – Engedjék meg, hogy a 
mai napon tolmácsoljam a 
vecsésiek háláját és köszö-
netét önök felé. Köszönjük, 
hogy itt vannak, és minden 
nap gyógyítják a számunk-
ra legfontosabb embereket – 
mondta Frühwirthné.  
 A védőnői szolgálat álla-
mosítása eldöntött volt a kor-
mány részéről, ezzel szemben 
a még önkormányzati fenn-
tartásban lévő szakrendelők 
központosításáról megkér-

dezték az önkormányzatokat. 
A vecsési városvezetés ha-
tározottan foglalt állást, és 
elzárkózott attól, hogy állami 
kézbe adja a szakorvosi ren-
delő fenntartását – mondta 
beszédében az alpolgármes-
ter. A hírt tapssal fogadták az 
egészségügyi szolgálat mun-
katársai. 
 – A kormány központosítá-
si szándékával mi nem értet-
tünk egyet, és szerettük volna 
a szakorvosi rendelőt tovább-
ra is önkormányzati kézben 
tartani. Ebben a kérdésben 
pozitív a döntés, a rendelőin-
tézet fenntartása továbbra is 
Vecsés Város Önkormányza-
tának feladata marad – mond-
ta Frühwirthné Halász Melin-
da, hozzátéve, hogy a védőnői 
szolgálattal kapcsolatban már 
nem sikerült ugyanezt elérniük.
 – Védőnőink a Dél-pes-
ti Centrumkórház irányítása 
alatt folytatják a munkát, de 
a Vecséstől kapott egyéb jut-
tatásokra a továbbiakban is 
számíthatnak – hangsúlyozta.

 
Az önkormányzat 
segítségével tartható 
fenn a szakmai 
teljesítmény
Az alpolgármestert követően 
dr. Szarvas Tibor igazgató fő-
orvos szólt a megjelentekhez. 
Beszédében felidézte az el-
múlt évek fejlesztéseit, kiemel-
ve a Telepi úti szakrendelő, a 
Dózsa György úti alapellátá-
si központ és az Eötvös utcai 
rendelő önkormányzati támo-
gatásból megvalósított ener-
getikai korszerűsítését.
 Dr. Szarvas a védőnői szol-
gálatokat érintő változásokról 
is beszélt. Elmondta, hogy a 

A 
szakmai irányítást 
Vecsés esetében 
a Dél-pesti Cent-
rumkórház veszi át, 

ami változást hozhat a há-
ziorvosokkal és a vecsési 
szakrendelővel való eddi-
gi együttműködésben. Az 
egészségügyi ellátásban 
fontos szempont, hogy iga-
zodjon a helyi igényekhez. 
Ezeket az önkormányzat 
jobban ismeri, a változá-
sokra helyben gyorsabban, 
jobban tud reagálni az ön-
kormányzat, mint egy tá-
voli kórház vezetése. Bár 
a védőnők fizikailag Ve-
csésen maradnak, de ve-
zényelhetővé válnak, így 
akár olyan településekre is 
irányíthatják őket, ahol pél-
dául a szükségesnél keve-
sebb szakember látja el a 
védőnői feladatokat – ma-
gyarázta a vecsési egész-
ségügyi intézmények ve-
zetője.  
 További probléma, hogy 
csökkenhet a védőnők bére, 
mert elveszíthetik az eddigi 
önkormányzati juttatásokat 
(Vecsés Pótlék, rezsitámo-
gatás, cafetéria, jutalom), 
ami az alacsony béreket 
nézve nagy érvágás lenne 
számukra. A védőnők által 
használt helyiségeket, esz-
közöket, továbbra is az ön-
kormányzatnak kell fenntar-
tania, fi zetni kell a rezsit, a 
takarítást és számos egyéb, 
a munkájukkal járó költsé-
get. Ezeknek egy részét ké-
sőbb a kórház talán kifi zeti, 
de egyelőre saját költség-

vetésből kell erre forrást biz-
tosítania az önkormányzat-
nak.
 A legnagyobb probléma 
dr. Szarvas Tibor szerint a 
szakmai irányítás kérdése. 
A Dél-pesti Centrumkórház-
hoz mintegy 400 védőnő 
tartozik július elsejétől, ami 
az intézmény számára is új 
feladat, hiszen eddig nem 
foglalkozott a kórház vé-
dőnőkkel. Arra ígéretet tet-
tek, hogy nem vezényelnek 
el védőnőt Vecsésről, de a 
szerződések alapján ez le-
hetséges. Országszerte ez 
az egyik fő ok, amiért több 
védőnő nem akarja elfogad-
ni az új szerződését.  
 – Próbálunk segíte-
ni, amiben lehet, mert to-
vábbra is a vecsési gyere-
keket látják el a védőnők, 
de ez nehezebben megold-
ható, mivel nem mi leszünk 
a munkáltatók. Reméljük, 
hogy a vecsési védőnők itt 
maradnak, és nagy válto-
zás nem lesz a lakossági 
ellátásában – mondta dr. 
Szarvas Tibor.  varga

védőnői szolgálat ingó- és in-
gatlan vagyonát is át kell adni 
használatra a Dél-pesti Cent-
rumkórháznak, a költségeket 
azonban csak részben és utó-
lag fogják megtéríteni.
 – Nem hiszem, hogy ez a 
központosított rendszer job-
ban működne, mint az eddi-
gi, amely sokkal inkább a helyi 
igényeken és együttműködé-
sen alapult – tette hozzá.
 Az igazgató főorvos kitért 
a szakrendelő államosításá-
ra is. Ezzel kapcsolatban el-
mondta, a képviselő-testület 
döntésének köszönhetően ez 
a veszély egyelőre elhárult. 
 – Az eddigi szakmai telje-
sítményt csak önkormányza-
ti tulajdonú szakrendelőként 
tudjuk garantálni, eddig min-
den változtatás helyi igénye-
ken alapul, a gyorsan változó 
környezetre gyorsan, helyben 
tudunk reagálni, valamint a je-
lentős önkormányzati támoga-
tásra is számíthatunk – hang-
súlyozta. 
 A beszédek után előbb Ke-
lemenné Bata Mária, a G. Fe-
renczy Hanna Irodalmi Kör 
tagja olvasta fel az első ma-
gyar orvosnőt, Hugonnai 
Vilmát méltató saját versét, 
melyet kimondottan erre az al-
kalomra írt. Utána következett 
a már említett Karinthy novel-

la, melyet a vecsési Semmel-
weis-napi rendezvények visz-
szatérő vendége, Schlanger 
András most is a tőle meg-
szokott profi zmussal adott elő.
   

Kitüntetések 
A műsort követően Früh wirth né
Halász Melinda alpolgár-
mester és Skribekné Komár 
Ágnes, a szociális bizott-
ság elnöke adta át az önkor-
mányzati kitüntetéseket. Kö-
szönő Oklevelet vehetett át dr. 
Mérth Gizella (fogszakorvos, 
2002 óta dolgozik Vecsésen) 
és Villányiné Baltigh Mária 
(gyógytornász, 1984 óta dol-
gozik a szakrendelőben). El-
ismerő Oklevél kitüntetésben 
részesült Illés Mihályné (asz-
szisztens, 1992 óta dolgozik a 
vecsési egészségügyben) és 
Szászi Andrásné (szemészeti 
asszisztens, 1993 óta dolgozik 
a városban). Vecsésért Élet-
műdíjat kapott Matheisz Már-
tonné (háziorvosi asszisztens, 
1988 óta dolgozik Vecsésen), 
aki a kitüntetést már korábban, 
Vecsés alapításának évfor-
dulója alkalmából megtartott 
városi ünnepségen vette át. 
A rendezvény zárásaként ál-
lófogadás várta az egészség-
ügyi dolgozókat. 

Szöveg és kép: Varga Norbert

Elismerték 
AZ EGÉSZSÉGÜGYI 

DOLGOZÓK MUNKÁJÁT 
Önkormányzati kitüntetéseket és jutal-

mat is kaptak a vecsési egészségügyi dol-
gozók a magyar egészségügy napján, de az 

ünneplést beárnyékolta a védőnői szolgá-
lat július elsejére időzített államosítása. 

Frühwirthné Halász Melinda beszédében 
az egészségügyi dolgozók munkáját méltatta

Dr. Szarvas Tibor igazgató 
főorvos az önkormányzati 
forrásból megvalósult 
korszerűsítéseket emelte ki

Villányiné Baltigh Mária (középen) Köszönő 
Oklevél kitüntetést kapott

Dr. Mérth Gizella fogszakorvos (középen) Köszönő Oklevél 
kitüntetésben részesült. Az elismerést átadta Skribekné 
Komár Ágnes, a szociális bizottság elnöke (jobbra) 
és Frühwirthné Halász Melinda alpolgármester

Elismerő Oklevél kitüntetés-
ben részesült Illés Mihályné

Vecsésért Életműdíjat 
kapott Matheisz Mártonné
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Vecsés 100 éves 
gesztenye fasora 

az Erkel Ferenc 
utcában 
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I dén is megszervezte az önkormány-
zat a városi faültetési akciót. A prog-
ram keretében azoknak a lakóknak 
biztosítanak facsemetéket, akik vál-

lalják, hogy saját lakóingatlanuk előtt ki-
vágják a városképet rontó kiöregedett, ki-
száradt, beteg fákat, vagy a fával nem 
rendelkező közterületet szeretnék faül-
tetéssel szebbé tenni, és az ezzel járó 
munkálatokat elvégzik. A facsemeték ára 
ugyan némileg emelkedett, a tavalyi 2500 
helyett idén 4000 forintot kell fi zetni da-
rabjáért, de ez még mindig csak egy jel-
képes összeg az eredeti árukhoz képest.
 – Ezt a hozzájárulást azért is kérjük, 
hogy a tulajdonosi tudatot erősítsük az 
igénylőkben. Ha megnézzük a beszer-
zési ár és a lakosok által kifi zetett ösz-
szeg közötti különbséget, akkor láthatjuk, 
hogy elég nagy támogatást ad az önkor-
mányzat. A facsemeték árában jelentős 
változásokat tapasztaltunk, volt, ami ol-
csóbb lett, más pedig drágább, de inkább 
az utóbbi jellemző. A facsemeték beszer-
zési ára 25 000 és 35 000 forint között 
mozog darabonként. Például a gömbju-
har tavaly 20 900 forint volt, de idén már 
26 000 forintba kerül. A gömbkőris és a 
gömbalakú csepleszmeggy is hasonló-
képpen emelkedett, a vérszilva nem vál-
tozott, a díszkörte pedig olcsóbb lett, a 

tavalyi 29 000 forint helyett idén 25 000 
forintba kerül. A hársfák esetében is ár-
csökkenés tapasztalható – mondta Vár-
szegi Csaba, a környezetvédelmi bizott-
ság elnöke, hozzátéve, hogy a lakók által 
befi zetett összeg az elmúlt évekhez ha-
sonlóan most is az önkormányzat kör-
nyezetvédelmi alapjába kerül, amit csak 
környezetvédelemmel kapcsolatos célok-
ra lehet fordítani. Ebben az évben a be-
folyt pénz a patak menti tanösvény bő-
vítését fogja szolgálni – tudtuk meg. 
 Ingatlanonként legfeljebb hat facse-
mete igényelhető, az ültetés helyszí-
nét a környezetvédelmi és közbizton-
sági osztály ellenőrzi, és csak abban 
az esetben hagyják jóvá az igénylést, 
ha az utcakép eleve rendezett. Ellen-
kező esetben az igénylést általában el-
utasítják. (Itt kell megjegyezni, hogy a 
fák kiosztása a korábbi évek gyakorla-
ta szerint történik, az egységes utcakép 
érdekében adott utcákban egyforma fá-
kat lehet igényelni. Például ahol túlnyo-
mórészt gömbjuharok találhatók, ott ezt 
a fajtát részesítik előnyben.) Az ellenőr-
zés után az igénylők csekket kapnak a 
darabonkénti 4000 forintos összegről, a 
befi zetést a fák rendelése előtt igazolni 
kell. A fákat várhatóan november elején 
osztják ki, a tavalyi évhez hasonlóan a 

Városgondnok Kft. telephelyén. Termé-
szetesen a fák kiültetését is ellenőrzi az 
önkormányzat. 
 – Fontos hangsúlyozni, hogy az elül-
tetést követően ne maradjon el az utó-
gondozás. Kellő fi gyelmet kell fordítani 
az öntözésre, különösen a nyári idő-
szakban, hetente 4-5 alkalommal egy 
vödör vízzel kell segíteni a facsemeték 
fejlődését – hívta fel a fi gyelmet Vár-
szegi Csaba. 
 Újszülött gyermekek után a családok 
ingyen kaphatnak facsemetét az önkor-
mányzattól. Ezt a lehetőséget azok ve-
hetik igénybe, akiknek a gyermeke a fa-
ültetési akciót megelőző évben született. 
Tavaly hat esetben éltek ezzel a lehető-
séggel – tudtuk meg.  
 Az idei faültetési programra 5,5 millió 
forintot különített el az önkormányzat a 
költségvetésben. Tavaly 4,4 millió forint 
értékben vásároltak facsemetéket, eb-
ből 44 darabot az önkormányzat ülte-
tett el, a lakossági akció keretében pe-
dig 130 talált gazdára. Az önkormányzat 
pályázaton nyert további 30 facsemetét, 
így egy évvel ezelőtt összesen több mint 
200 fával gazdagodtak a város közterü-
letei. 
 – Ez mostanra már több mint tíz éves 
tendencia, amit idén és az elkövetkező 
években is szeretnénk folytatni – hang-
súlyozta a környezetvédelmi bizottság 
elnöke. 

Ősszel több 
tucat fa pótlásáról 
gondoskodnak
Idén ősszel 30 fa elültetését tervezi az 
önkormányzat a város különböző pont-
jain – mondta Várszegi Csaba.
 – Valahol a hiányzó egyedeket kell 
pótolni, máshol új fákkal látjuk el a köz-
területet. A Damjanich utcai új bölcső-
déhez négy új hársfát szeretnénk ültetni. 
Folytatjuk a Fő úton a hársfasor kiala-
kítását az Anna utcától Budapest irá-
nyába, Üllő felé pedig a japánakác fa-
sor bővítését tervezzük. A Kispataknál 
a futópálya mellett oszlopos tölgyeket 
ültetünk, az új sportcentrumnál pedig 
egy kislevelű hársfát kell pótolni. A te-
mető területén 10 új oszlopos gyertyánt, 
a Présház utcai játszótéren pedig két tu-
lipánfa kiültetését tervezzük. A tulipán-
fák jellegzetessége, hogy akár 30 méter 
magasra is megnőnek, bár ehhez hosz-
szú-hosszú évekre van szükség. Ezeket 
a hosszúéletű fákat abszolút az utókor-
nak ültetjük, de igaz ez az egész fásí-
tási programra, melyet a zöldebb, élhe-
tőbb jövő reményében szervez meg az 
önkormányzat évről-évre.   Varga Norbert

FÁSÍTÁSPROGRAM 
A ZÖLDEBB, ÉLHETŐBB 

JÖVŐ REMÉNYÉBEN  
Évről évre mintegy kétszáz új facsemetével gazdagodik 
Vecsés a városi fásítási programnak köszönhetően. Ez 

a folyamat idén sem szakad meg, az önkormányzat 
2023-ban is több millió forintot fordít a város zöldítésére. 

ÚJ TANÖSVÉNY 
KIALAKÍTÁSÁT TERVEZI 
AZ ÖNKORMÁNYZAT

Vecsés természeti és történelmi értékeit bemutató út-
vonallal bővülhet a már meglévő Kispatak Tanösvény.  
 A Kispatak Tanösvény a Budai Nagy Antal utcai 
nagyhíd és az Arany János utca között húzódik a 
Gyáli-csatorna, elegánsabb nevén a Kispatak men-
tén. A nagyjából egy kilométer hosszú útvonalon 
nagyméretű táblák mutatják be a környék növény- és 
állatvilágát. A tanösvényt a Kispatak Természetvédő 
Egyesülettel kezdeményezésére több évvel ezelőtt 
alakította ki az önkormányzat. A közeljövőben – vár-
hatóan ősszel – bővülhet a bemutató útvonal, de ez-
úttal némileg más elgondolás mentén tervezték meg 
a két kilométer hosszúságú új ösvényt. 
 – Hét új táblával szeretnénk bővíteni a tanösvényt 
Vecsés és Gyál között, a Budai Nagy Antal utcától az 
M0-ás bekötőút irányába. A földmérő rövidesen kitűzi 
az ösvény új szakaszára tervezett ismertető táblák he-
lyét, folyamatban van a kivitelezéshez szükséges ár-
ajánlatok beszerzése is. A tervek szerint hét tábla lesz 
az új ösvényen, amely önkormányzati tulajdonú útvo-
nalon halad végig. Az állomások egyrészt a környék 
élővilágát mutatják be a Vecsési Madárles csoport is-
mertetése alapján, másrészt a Vecsési Honismereti 
Kör által összeállított helytörténeti, történelmi informá-
ciók is olvashatók lesznek a táblákon – mondta Vár-
szegi Csaba, a környezetvédelmi bizottság elnöke.
 A tanösvény a Vecsési Madárles és a Vecsési Hon-
ismereti Kör javaslatai alapján valósulhat meg. Az út-
vonal kialakítására vonatkozó tervből sok érdekes-
ség kiolvasható, az egyik ilyen például, hogy Vecsés 
délnyugati határa természetföldrajzi szempontból ha-
sonló az Ócsai Tájvédelmi Körzethez és a Dabasi-
Turjános Természetvédelmi Területhez, azaz környe-
zeti szempontból értékes terület. 
 „Adottságai miatt a tervezett tanösvény környé-
ke igen gazdag élővilággal rendelkezik, fontos pihe-
nő- és telelőhely a vonuló- és partimadarak számára. 
Az összetettebb, változatos felszín növeli a fajgaz-
dagságot, ezáltal kiváló példa a táji biodiverzitásra. A 
növények és állatok sokféleségének megőrzése ki-
emelkedően fontos az emberi élet feltételeinek, illetve 
jólétünk biztosítása érdekében. Helytörténeti szem-
pontból megemlítendő, hogy a kiépítendő tanösvény 
helyén feküdt a középkorban Halom falu. A 19. szá-
zadban itt álltak a felső-, közép- és alsóhalomi gaz-
daságok. Ezen a területen volt birtokos az Andrássy 
és a Halmy Deutsch család. Utóbbi birtokosoknak kö-
szönhető két településrész, az Andrássy- és a Halmy-
telepek kialakulása.” – olvasható a tervben.     varga

A GÓLYÁK SZÁMÁRA IS 
OTTHONOS LETT VECSÉS

Egyre több egyed 
választja nyári ottho-

nául a város szélén 
lévő gólyafészkeket. 

A z első gólyafészektartó 
állványt 2016-ban állítot-
ták fel Vecsésen, amit ta-
valy két újabb fészektar-

tó kihelyezésével fejeltek meg. 
A három mesterséges fészek-
ből kettőben laknak madarak
– tudtuk meg a környezetvédel-
mi bizottság elnökétől. Várszegi 
Csaba azt is elmondta, hogy egy 
természetes gólyafészek sajnos 
megsemmisült fakidőlés miatt. 
A jó hír, hogy egy fi ókát sikerült 
megmentenie a Madárles Cso-
portnak, a kis gólya az állatkert-
ben talált új otthonra. 

 – Elképzelhető, hogy a kidőlt 
fa közelében lesz egy új mes-
terséges fészek, hogy a mada-
rak visszatérhessenek a meg-
szokott környezetükbe. A terület 
magántulajdonban van, de a tu-
lajdonosok is nagy természet-
védők, ezért megadták erre az 
engedélyt – mondta Várszegi 
Csaba. 
 Az Oppa Farmnál lévő gólya-
fészekben három gólyafi óka is 
cseperedik. A kis gólyákat júli-
us elején a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi Egyesü-
let munkatársa, Csopják Péter 
meggyűrűzte, így a későbbiek-
ben beazonosíthatóak lesznek, 
és a gyűrűzés segítségével szá-
mos fontos információt nyerhet-
nek a szakemberek a gólyák élet-
módjáról, szokásairól.   
 Idén ősszel újabb mester-
séges fészkek kihelyezésével 
szeretnék növelni a vecsési gó-
lyafészkek számát – mondta 
el Várszegi Csaba. Az oszlo-
pok és a fészektartó állványok 
beszerzése már folyamatban 
van, ezeket várhatóan novem-
berben helyezik ki, az elképze-
lések szerint a Kakucsi út kör-
nyékén, a patak mentén és az 
új sportcentrumnál is lesz majd 
egy-egy fészek.  
 A növendékekkel együtt év-
ről-évre egyre több a gólya Ve-
csésen, bár azért még közel sem 
annyi, mint Ruszton, ahol száza-
sával fészkelnek a vándormada-
rak. Várszegi Csaba megjegyezte, 
a Fertő-tó osztrák oldalán talál-
ható város ebből a szempontból 
akár követendő példa is lehet Ve-
csés előtt. Vén

Az új tanösvény tervezett útvonala. 
A pontok az állomások helyét jelölik

KÖRNYEZET

Meggyűrűzték az Oppa Farmnál 
cseperedő gólyafi ókákat
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BALLAG MÁR A VÉN DIÁK…
Hosszú évek gyakorlatának megfelelően megjelentetjük a VT hasábjain 
a tanulmányaikat befejező, alma materüktől búcsúzó diákok névsorát. 

Vidám nyarat és sikert kívánunk továbbtanulásuk során.

OKTATÁS

Vecsési Andrássy 
Gyula Általános Iskola
8. a – osztályfőnök: Csorba Lászlóné
Bálint Szabolcs, Bódis Barnabás And-
rás, Böle Flóra, Bukó Ivett, Czingler 
Maja, Csobot Boglárka Zsanett, Dani 
Tifani Erika, Dudás Benedek, Győry 
Ágoston, Harmat Hunor, Jasó Jan-
ka, Jurás Petra Barbara, Kazai Zol-
tán, Kudrjávcev Áron, Lakatos Andrea 
Lora, Murza Evelin Mónika, Niziolek 
Noémi Panna, Oravecz Dániel, Orosz 
Melissza, Pintér Sólyom Attila, Puzsér 
Gabriella Luca, Roik Roxána, Stabarecz 
Tímea Barbara, Szalay Endre István, 
Travnev Iván Ákos, Varga Nikoletta Be-
áta, Véger Dóra, Zentai Réka, Zubor 
Bence György, Zsótér Alexandra Ilo-
na, Zsótér Dániel Viktor

8. b – osztályfőnök: Bird-Némeh Éva
Balázs Ádám Barnabás, Bárány Réka 
Judit, Barth Fanni Rebeka, Biró Leon, 
Czira Dorottya, Csernus Roland Dávid, Etl 
Ádám, Fábián Dániel, Fias Máté, Gorzó 
Bálint Barnabás, Gödöny Máté István, 
Halász Anna Dóra, Jancsek Norbert, Kiss 
Ádám, Laczkó Hunor, Lajos Zoltán Krisz-
tián, Mezei Karina, Nagy Boglárka Eliza, 
Nagy Noel, Orczi-Tóth Botond, Pénzes 
Marcell, Pollák Dorka, Rácz Laura Krisz-
tina, Szalai Kristóf András, Szathmári 
Zoltán Lajos, Tóth Ákos Tamás, Ur Anna 
Réka, Vass-Bozsó Janka Száva, Véger 
Szilárd, Vörös Boglárka, Weiszháb Áron, 
Zsigri Klaudia

Petőfi  Sándor Római 
Katolikus Általános 
Iskola és Gimnázium
8. a – osztályfőnök: Bánlaki Tiborné
Benyovszki Botond Balázs, Bóta-
Depinyi Luca, Czégel Laura Kitti, Fa-
lusi Ádám, Fekete Boglárka, Hajbel 
Bence, Hajdú Dániel, Hursán Luca 
Réka, Kiss Zoltán, Knul Csenge, Ko-
csi Sándor Attila, Kovács Maja, Mol-
nár Dominik, Nagy Ákos, Nagy Nán-
dor, Németh Boglárka, Nyiri-Szabó 
Fülöp, Nyiri-Szabó Hanna, Nyiri-Szabó 
Lázár, Péli Barbara Andrea, Pellegri-

ni Ádám, Reitter Gergely, Sebők Mer-
cédesz, Szabó Huba József, Székhe-
lyi Regina, Tordai Gréta

8. b – osztályfőnök: Kéthelyi Lídia
Arató Zsófi a, Csányi Sára, Cserna Bálint, 
Denke Barnabás, Gyuricska Bence, Hor-
váth Hanna, Kávai László, Koncsek Jo-
hanna, Kovács Linda, Matók Bence Mar-
cell, Nagy Bendegúz, Nagy Léna, Ogrin 
Johanna, Oláh Tamara, Rácz Roxána 
Erzsébet, Szabó Péter, Szilvási Fruzsi-
na, Szlahó Anna, Szlahó Gréta, Szlávik 
Flóra, Tonk Máté, Tóth Levente, Var-
ga Enikő Boglárka, Varga Tímea Leila, 
Vicze Lili Maja

12. a – osztályfőnök: Nagy László
Bartuszek Réka, Csiki Dóra, Görög Ádám, 
Hrobár Kitti Krisztina, Ilyés Attila Gergő, 
Kiss Patrik Márk, Korponai Máté Bálint, 
Lakatos Enikő Nóra, Mermer Szonja, Mol-
nár Péter Márk, Nádas Noémi, Orbán 
Zsanett, Pfeffer Balázs György, Pillár Ta-
más, Schäffer Máté Ferenc, Schorn Ale-
xandra, Somoskői Renáta, Szabó Fru-
zsina, Szilágyi Bence Máté, Tóth Anna 
Ágnes, Tózsa Nesztor, Varga Fanni

12. c – osztályfőnök: Kaposi Gábor
Balaskó Dávid András, Baracsi Ben-
ce, Barta Szilvia, Bartek Ádám, Béres 
Erik József, Borbély Arnold Bendegúz, 
Cser Zsófi a, Cserna Roland, Dávid Kin-
cső Vanda, Falusi János, Farkas Bulcsú 
Zolta, Jantek Dávid, Kovács Bence, Lip-
ták Levente Zoltán, Nagy Cintia, Néráth 
Dóra, Pádár Csongor János, Ruzsvon 
Patrícia Ivett, Szabó József Balázs, Tóth 
Álmos Benedek, Tóth Eszter, Tóth Márk 
Tamás, Varga Eszter, Zalay Flóra, Zsol-
nay Eszter Veronika

Grassalkovich Antal 
Német Nemzetiségi 
és Kétnyelvű 
Általános Iskola
8. a – osztályfőnök: 
Dombainé Dula Mária
Bajusz Bálint, Balogh Tímea, Bo-
ros Nélia Dòra, Dobos Szebasztián, 

Erdélyi Boglárka, Fazekas Máté, 
Frühwirth Gábor, Hajdu István, Kon-
koly Denissza, Koszmáli András, Ma-
kula Ketrin, Mankovics Dorina, Nagy-
Brunner Szilárd, Papp Erik, Polyovka 
Dávid, Simó Ádám, Simon Kristóf, Sza-
bó Kristóf, Szécsi Dávid, Tárnoki Bianka 
Lili, Tauzer Emese, Temesvári Noémi, 
Tóth Eszter, Varga Márk, Zeke Bálint

8. b – osztályfőnök: Hanti Mirtill
Ablonczy Anna Sára, Abonyi Hanna 
Mária, Bagi Dániel, Fazekas Liza Panna, 
Gombos Kata, Haramia Csenge, Kohr 
Aliz, Kormány Vince, Kovács Botond, 
Kun Henrietta, Kun Levente, Kurucz 
Milán, Lemli Barnabás, Ongai Anna, 
Perjés Gábor Benedek, Rab Angelika 
Beatrix, Rózsahegyi Lukács Sámuel, 
Rudolf Sára, Strohmayer Daniel, Susz-
ter Csenge, Szabó Diána, Szeghal-
mi Kata, Szeghalmi Kitti, Szentesi Lili, 
Tar Klaudia Zsuzsanna, Vona Márton

Vecsési Halmi Telepi 
Általános Iskola
8. a – osztályfőnök: Dobiné Oláh Éva
Boga Vivien, Csajkás Olivér, Csipai Jázmin, 
Deme Sára, Diós Petra, Divéki Hajnalka, 
Farkas Boróka Réka, Farkas Mátyás, Gér 
Nikolett, Grüner Henrietta, Gulyás Jázmin 
Napsugár, Hrdina István Viktor, Hrdina 
János Péter, Jankovich Marcell, Lőrinci 
Sándor Dávid, Madura Zsanett, Mányi 
Adél Csenge, Nagy Márton, Nagy-Kan-
csár Bendegúz, Oláh Bianka, Oláh Eni-
kő, Piukovics Eszter, Sutka Rajmund Gá-
bor, Szász Imre Szabolcs, Varga Martin

8. b – osztályfőnök: Vízvári Edit
Bagi Melissza Jázmin, Bakondi Bálint, 
Barátosi Sándor, Botos Letícia, Burza 
Dániel, Forgó Ivett, Hepp Boglárka Ad-
rienn, Jablonkai Noémi, Jankovich Mik-
lós Ádám, Juhász Boglárka, Juhász 
Erik Roland, Képíró Ferenc Márk, Kiss 
Attila, Koltai Márk Dávid, Kovácsevics 
Marcell, Lachó Alexandra, Marosi Gré-
ta Hanna, Pál Bence, Petrovics Kira, 
Roik Roland, Ruszó Petra, Szépe Gá-
bor, Tarcsafalvi Máté, Tóth Bence Fe-
renc, Weidinger Fanni Panna VT info

Vitéz Hompoth Zoltán a partiumi Nagyváradon szüle-
tett, iskoláit is ott végezte el, és 1953-ban gépésztechni-
kus végzettséget szerzett. Szakmájában több helyütt is 
dolgozott, de a kőkemény, magyarellenes diktatúra őt 

sem kímélte, így Erdély elhagyására kényszerítette.

IN MEMORIAM
VITÉZ HOMPOTH ZOLTÁN 

(1935. NAGYVÁRAD – 2023. VECSÉS)

Morus Tamás (1478–1535) angol jo-
gász, lordkancellár, író, az Utópia 
megalkotója. VIII. Henrik király vé-
geztette ki, a katolikus és az angli-
kán egyház mártírja és szentje. 
 A Morus-díj kuratóriuma 2012-ben 
alakult meg, a testület elnöke Kiss-
Rigó László püspök. A kuratórium 
döntése alapján évente országosan 
60 diákot díjaznak.
 Az idei évben Pfeffer Balázs, a 
Petőfi  Sándor Római Katolikus Ál-
talános Iskola és Gimnázium vég-
zős diákja is elnyerte a Morus-dí-
jat. Díszvendégként hívták meg az 
Országházba a 2023. június 14-én 
megtartott Morus Vezetőképző Aka-
démia Diplomaosztó ünnepségére, 
melynek az Országház Vadászterme 
adott helyszínt.
 A Morus-díjat 2012 óta adják át a 
katolikus iskolák azon érettségiző 
diákjainak, akik jó tanulmányi ered-
ményeik mellett aktívan és felelősen 
vesznek részt a közösségi életben, 
nyitottak a közéletiségre, és elköte-
lezettek keresztény értékek iránt. A 
díjra az iskolák vezetői tehetnek ja-
vaslatot, melyek elbírálásáról a ku-
ratórium dönt.
 Balázs pici korától aktív tagja volt 
az óvodai, később az iskolai élet te-
vékenységeinek. Rendezvényszer-
vezésben, lebonyolításban egyaránt 
lehetett rá számítani. A Diákönkor-
mányzat elnöki posztjával járó fel-
adatokat két évig látta el az isko-
la életében, melyért Stúdium díjban 
részesítették. Ezen felül a vecsési 
Kispatak Természetvédő Egyesület 
alapító tagja, ahol szintén kiemelke-
dően vesz részt a szervezet műkö-
désében, rendezvényeiben.
 Végtelenül büszkék vagyunk rá, 
mind családja és barátai, mind az 
iskola részéről, ahol Balázs 12 éve 
tanult.
 Gratulálunk, Bazsi! VT infó

VECSÉSI DIÁK 
a Morus-díjasok 
között

V itéz Hompoth Zoltán 1979-ben 
házasságot kötött Szénási Laura 
komlói pedagógussal, és 1982-
ben visszahonosítási okirattal az 

anyaországba jött. Komlón telepedtek le. 
A rendszerváltás után alapítója, majd el-
nöke volt a komlói MDF-nek, és az or-
szágos választmány tagjaként is tevé-
kenykedett.
 1994-ben költöztek Vecsésre, ahol lét-
rehozták a Hargita Panziót. 1996-ban az 
ő ötleteként alakult meg az Orbán Balázs 
Erdélyi Kör. A kör vezetőjeként sokat tett 
a nemzeti öntudat, kultúra és hagyomány 
megőrzéséért. Éveken át nemzeti gon-
dolkodású előadók sorát hívta meg elő-
adásokra, ami segítette a nemzeti öntu-
dat ébredését.
 A kör a millennium tiszteletére bemu-
tatta Mester József, a Kolozsvári Opera 
Vecsésre költözött örökös tagja vezeté-
sével Kacsóh Pongrác: János vitéz című 
daljátékát. Ezt követően a magyar kultú-
ra jegyében tíz alkalommal megszervez-
ték a Vecsési Tavaszi Fesztivált.
 A 2004. december 5-ei népszavazás 
szomorú végeredménye arra ösztönöz-
te a kört, hogy közadakozásból felállítsa 
a Megmaradás Emlékművet, ahol min-
den év június 4-én, a trianoni diktátum 
aláírásának napján, a Nemzeti Össze-
tartozás Napján emlékezhetünk meg az 
ezeréves nemzet tragédiájáról.
 A kör nevében 
a képviselő-tes-
tületnél 2013-ban 
írásban kezde-
ményezte, hogy a 
Megmaradás Em-
lékmű helyszínét 
nevezzék el Meg-
maradás Parknak.
 Az emlékműnél 
közadakozásból lé-
tesült egy nemzeti 

panteon. A fából készített mellszobrok a 
magyar történelem meghatározó szemé-
lyiségeiről igényes módon elgondolkod-
tató látnivalót kínálnak az arra járóknak.
 A kör markáns közszereplője lett a vá-
ros életének, sok kérdésben nyilvánított 
véleményt. Így javaslatukra állított 2012. 
augusztus 20-án Vecsés Város Önkor-
mányzata Országzászlót.
 A kör évente a MÁV Állomás falán 
elhelyezett Bobich János honvéd ezre-
des, vecsési vasúti pénztárnok emlék-
táblájánál emlékezett meg nemzeti ün-
nepünkről.
 A kör autóbuszos kirándulásokat szer-
vezett a Csíksomlyói Búcsúba, Erdély és 
Kárpátalja történelmi tájaira, ahol a részt-
vevők ismerkedtek és barátságokat kö-
töttek az ott élő magyar családokkal.
 V. Hompoth Zoltán sokat munkálkodott 
a Magyarok Világszövetsége Szerveze-
ténél, amely 2013-ban, az MVSZ meg-
alakulásának 75. évfordulóján a magyar 
nemzet szolgálatában végzett tevékeny-
ségéért aranyérmet adományozott szá-
mára. Vecsésért végzett munkásságát 
2011-ben Vecsés Város Önkormányza-
ta Pro Urbe díjjal ismerte el.
 Hompoth Zoltán 2006 óta apai öröksé-
ge jogán kapott vitézi címet. Gyermeke-
it, unokáit hazafi as, keresztyén szellem-
ben nevelte.
 Gyászolják őt gyermekei, unokái és 

dédunokái mellett 
barátai és ismerő-
sei sokasága.
 Az Orbán Balázs 
Erdélyi Kör vezető-
je csaknem három 
évtizeden át a ma-
gyarság ügyéért 
küzdő ember volt.
 Nyugodjon béké-
ben! 

VT info

KÖZÖSSÉG
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OKTATÁS

Határtalanul Erdélyben 
A GRASSALKOVICH ISKOLA DIÁKJAI

A Határtalanul pályázat 
keretein belül Erdélyben 

kirándulhattak a 
Grassalkovich Antal Német 

Nemzetiségi és Kétnyelvű 
Általános Iskola hetedikes 

diákjai néhány hatodi-
kos tanulóval kiegészülve. 

OKTATÁS

Júniusban hetedszer sikerült megrendezni játékos, 
kódfejtő túránkat, az Andrássy-túrát. Mivel Petőfi  kétszáz

 éve született, a túrát Petőfi re fűztem fel. A megfejtendő 
kérdés az volt, hogy mikor járt Petőfi  Sándor Vecsésen.

A VII. ANDRÁSSY-TÚRA 
„Petőfi  nyomában”

I skolánk összes diákja és 
tanára részt vett a tú-
rán, így több mint 
félezer ember 

„koptatta” aznap 
a városka útjait. 
A hét megálló-
ban különbö-
ző rejtvények 
várták az ér-
kezőket, és 
közben ta-

nulni is lehetett. Minden megálló kap-
csolatban állt ugyanis Petőfi  Sándorral. 
Az első helyen, a Bálint Ágnes Emlék-
háznál Andrássy Aladár személyét idéz-
tük fel. Ő építtette a házat, ő adta a nevet 
az Andrássy-telepnek, és témánk szem-
pontjából a legfontosabb, hogy Petőfi vel 
együtt Bem apó legszűkebb tanácsadó 
testületéhez tartozott.
 A többi hely is mind-mind a költőt 
idézte. A Tamási Áron utca (Játszótér) 
az 56-os Petőfi  Pártot. A Présház (Ját-
szótér 2.0) azt a Schossberger csalá-
dot, amelyik sokat tett a 48-as ügyért. 
A Klapka utca (Kápolna) a legendás 
tábornokot, akivel összetűzésbe került 
Petőfi . A Dózsa utca (Sportpálya) a pa-
rasztvezért, akit szimbólumként hasz-
nált verseiben. Az Arany János utca 
(Boszorkánykonyha) a halhatatlan ba-
rátot, végül a Toldy utca (Iskolánk) az 

irodalmárt, aki először nem is-
merte fel Petőfi ben a zse-

nit, de később ezt a té-
vedését korrigálta.

 A túrát végig-
járva, a kódokat 
feloldva a kö-
vetkező meg-
fejtés szüle-
tet t . „Mikor 
já r t  Pető f i 
Sándor Ve-

csésen?” „A kor modern közlekedési 
eszközén, vonaton utazva 1847-ben.” 
A Vecsés állomást is magában foglaló 
Pest-Szolnok vasútvonal volt Magyaror-
szág második vasútvonala. 1847. szept-
ember 1-jén adták át óriási ünnepsé-
gekkel. Minden állomáson sokat állt a 
vonat az ünneplés miatt, így majdnem 
4 óra alatt ért le Pestről Szolnokra. Leg-
nagyobb sebessége 42 km/óra volt, és 
két „gőzmozdony” húzott 16 kocsit kö-
rülbelül 750 utassal. Petőfi  Sándor is a 
vonaton volt, így nemcsak átsuhant Ve-
csésen, hanem részt vett egy félórás ze-
nés, zászlós, díszsortüzes ceremónián 
is. Ez az út ihlette „Vasúton” című versét.
 Segítő diákok: A 8.a-ból Bukó Ivett, 
Csoboth Boglárka, Harmath Hunor, Ora-
vecz Dániel, Pintér Sólyom, Zubor Ben-
ce, Zsótér Alexandra és Zsótér Bálint. A 
8.b-ből Fábián Dániel, Fias Máté, Jancsek 
Norbert, Kiss Ádám, Nagy Noel, Pénzes 
Marcell, Szalai Kristóf, Szathmári Zoltán 
és Tóth Ákos. A kisebbek közül Búza 
Emília és Rónai-Nemes László a 4.b-ből, 
Vaszil Krisztián a 6.b-ből. És az „öreg” di-
ákok, mint Bárdos Mercédesz, Czeglédi 
Zsigmond, Porumb Laura, Toma Gréta, 
Várszegi Viola, Vaszil Tamás és Veres 
Zsófia. Köszönöm, Gyerekek! Jövőre 
folytatjuk… Kiss Gábor, Andrássy iskola
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B uszunk az Epresből indult útnak, 
majd első romániai állomásunk 
Nagyvárad volt. Megtekintettük 
a barokk stílusban épül Római 

Katolikus Székesegyházat, a püspöki 
palotában pedig Szent László hermá-
ját. A városnézés a buszból folytatódott, 
de a felújítási munkálatok miatt nem le-
hetett teljes. 
 Utunk az Erdély kapujaként is emle-
getett Királyhágón át vezetett. Kolozs-
váron megcsodáltuk Fadrusz János Má-
tyás király lovas szobrát, amely a Szent 
Mihály templom mellett áll. A gótikus stí-
lusú templomba bemehettünk, majd el-
sétáltunk a híres magyar király szülőhá-
zához.
 A Tordai-hasadékot idő hiányában 
csak a buszból csodálhattuk meg. Helyi 
idő szerint negyed nyolcra érkeztünk Se-
gesvárra, a Gaudeamus házba. A szo-
bák elfoglalása után a vacsora követke-
zett, majd lehetőség volt társasjátékra 
és meccsnézésre. 
 A második nap délelőttje segesvári 
városnézéssel telt. Felsétáltunk a vár-
ba, majd megkoszorúztuk Petőfi  Sándor 
szobrát. Egy kisvonatos városnéző kör 
után felkerestük többek között az órator-
nyot, a Drakula házat és a diáklépcsőt is. 
Ebéd után Székelyudvarhelyre vezetett 
utunk, ahol a belvárost fedeztük fel. Ezt 
követően a közeli Szejkefürdőn áll-
tunk meg, és elsétáltunk a szebb-
nél szebb székelykapukon keresztül 
Orbán Balázs sírjáig. Farkaslakán 
felkerestük a híres író, Tamási Áron 
emlékhelyét. Ezután rövid kitérőt 
tettünk Kecsetre egy dédnagyma-
mához, aki megvendégelte a csa-
patot. 
 A harmadik napon a természe-
ti értékeké volt a főszerep. A hó 
borította Bucsin-tetőn át vezetett 

utunk a Gyilkos-tó felé, 
és a gyerekek legna-
gyobb örömére megáll-
tunk egy rövid hócsatára. 
A Gyilkos-tó megtekinté-
se és némi szabadprog-
ram után a közeli Békás-
szoros bejáratánál állt 
meg a buszunk, és gya-
log folytattuk az utat a 
2-300 méter magas szik-
lafalak között, szerpen-
tineken, alagúton át. A 
lenyűgöző látvány kár-
pótolt minket a hosszú 
utazásért. Az ízletes 
vacsora elfogyasztása 
után lehetett íjászkodni, 
majd az érdeklődők esti 
futáson vettek részt. A 
már szokásos meccsné-
zés és társasozás ezút-
tal sem maradhatott el, sőt még palacsin-
tát is sütöttünk. A gyerekek többségének 
ez volt a kedvenc napja. 
 A negyedik nap délelőttjén a parajdi 
sóbányába tettünk látogatást, amely 
annyira népszerű volt, hogy meg kellett 
hosszabbítani a lent tartózkodást. Ba-
zár, kalandpark, játszótér, étterem egy-
aránt színesítette a lehetőségeket.  
 Parajhoz közel lakott az egyik nagyma-
ma, így hát őt is útba ejtettük. A szíves 
vendéglátás mellett a gazdasági udvar 
lakói is nagy élményt nyújtottak a gye-
rekeknek. 
 A délutáni programban Korond városa 
szerepelt, ahol meglátogattunk egy faze-
kasműhelyt. Ezt követően a diákok sza-
badon fedezhették fel a város értékeit és 
természetesen vásárolhattak ajándék-
tárgyakat. A vacsora – amely töltött ká-
poszta volt császárszalonnával – után 
értékeltünk és jutalmaztunk. Valamint 
megünnepeltünk két szülinapot, mivel 

két tanulónk születésnapja is a Határta-
lanul időtartamára esett. A korai indulás 
miatt hamar ágyba került a csapat. 
 Április 15-én helyi idő szerint reggel 7 
órakor indultunk haza. Első állomásunk 
Gyulafehérvár volt, ahol megtekintettük a 
gótikus stílusban épült Szent Mihály temp-
lomot, és koszorút helyeztünk el Hunyadi 
János sírjánál. A következő megállónkat, 
Vajdahunyad várát a gyerekek önállóan 
fedezhették fel. Ezt követően ugyan tá-
volról, de megcsodálhattuk Déva várát is. 
Utolsó helyszínünk Arad volt, ahol meg-
koszorúztuk a vértanúk emlékoszlopát. 
És mivel egy másik nagymama Aradon 
lakik, kétbőröndnyi süteménnyel készült 
nekünk. A határátlépést követően na-
gyon jól haladtunk, már 19 óra után be-
gördült buszunk az iskola elé. 
 Élménydús öt napot tölthettünk Er-
délyben, láttunk csodálatos természe-
ti, történelmi és irodalmi értékeket, volt 
városnézés, szabadprogram, vásárlá-

si lehetőség. Finom 
ételeket ehettünk, 
sütöttünk palacsintát, 
volt sportolási lehe-
tőség, meccsnézés, 
játék, hógolyózás, 
szülinap. Köszönjük 
a finom sütiket, a 
vendéglátást a dé-
dinek és a nagyma-
máknak! 
 Grassalkovich iskola
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E z a tanév különleges volt. Szep-
temberben jelent meg kolléganőnk, 
Hanti Mirtill által írt a Falu 225 éves 
iskolája című könyv. Talán akkor 

kezdett bennem mocorogni az ötlet, hogy 
év végén – mintegy keretbe foglalva a 
tanévet – újra visszatérhetnénk iskolánk 
történetének felelevenítéséhez. Végül 
megszületett a végső terv. A búcsúzó 
8. b osztály vállalta, hogy eljátssza az 
elképzelésemet. Iskolánk történetét ír-
tam színpadra a betelepítéstől az első 
oktatási törvény megjelenéséig. A törté-
netben megjelent Grassalkovich II. An-
tal, a betelepített családok, akik az Ulm 
hajóval érkeztek meg hozzánk a Dunán. 
A színdarabban láthattak a nézők lázadó 
ifjakat, akik nem akarták elfogadni azt, 
hogy az új iskolatörvény miatt megválto-
zott az életük. Bepillantást engedtünk a 
régi iskolai életbe, ahol a különböző korú 
gyerekek egy teremben ültek, és pala-
táblára írtak palavesszővel. 
 A szövegkönyv elkészülése után Faze-
kasné Gombár Mónikával, iskolánk ének 
szakos tanárával folytattuk a munkát. El-
határoztuk, hogy sokkal színesebbé tesz-
szük az előadást. Úgy döntöttünk, hogy 
egy musicalt adunk elő a tanév végén. 
A közös munkának meglett az eredmé-
nye. A Grassalkovich napon előadtuk is-

kolánk történetéről szóló előadássorozat 
első részét. A terveink között szerepel 
ugyanis, hogy a történetet a következő 
három évben folytatjuk.
 Az előadás után a diákok sportolhat-
tak, íjászkodhattak, társasjátékozhattak 
vagy korabeli népi játékokat játszhattak. 
A felső tagozatos diákok az egész nap 
szakadó eső ellenére tartalmas délelőt-
töt tölthettek el az iskola falai között. 

Gáspárné Hatvani Gabriella, humán mkv.

OKTATÁS

KÜLÖNLEGES 
GRASSALKOVICH NAP

Minden évben június 
13-án, Antal napon 

ünnepeljük iskolánkban 
a Grassalkovich napot. 

Grassalkovich nap 
az alsó tagozaton
A felsős tanulók színdarabjának meg-
tekintése után az alsó tagozatos gyere-
keknek megkezdődött a várva várt ze-
nés-táncos műsor, a Ki mit tud?
 Az alsós énekkar megnyitója után volt 
itt mindenféle vidám produkció, focibe-
mutatótól a végtelen hullahoppig, a ze-
nés táncos produkcióktól a hangszeres 
bemutatókon át, a ritmikus sportgimnasz-
tikáig sokféle nagyon színvonalas, igé-
nyes produkció. A közönség is gyorsan 
ráhangolódott a vidám műsorszámokra 
és élvezettel tapsolt a többiek produkció-
jának. Az előadásokat ismét alsós ének-
karunk vidám dala zárta. Remek délelőt-
töt tudhatunk magunk mögött. 

Alsós munkaközösség
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HELYTÖRTÉNET

R óder Imre 1878-ban került Ve-
csésre segédtanítónak, akit 1880-
ben választottak meg kántortaní-
tónak, és ekkor határoztak arról 

az ő javaslatára, hogy a német helyett a 
magyar legyen az oktatás nyelve. 
 A növekvő létszám miatt bővíteni kel-
lett az iskolarendszert, ennek fontos ál-
lomása volt a Fő út 40. szám alatt 1905. 
szeptember 1-jén megnyílt új állami ele-
mi népiskola,

Egy érdekesség: Táncsics Mihály uno-
kája, Csorba Ida 28 éves korában, 1906-
ban került Vecsésre, és oktatta az ifjú-
ságot évtizedeken át. Leszármazottai, 
Táncsics dédunokái és ükunokái közül 
szintén többen tanárok lettek települé-
sünkön. A család majdnem száz évig ta-
nította Vecsés ifjúságát.

Népesség és 
iskolahelyzetkép
Az oktatás gondjainak megértéséhez te-
gyünk egy kitekintést a település létszá-
mára és iskoláira. 1890-ben háromezer a 
lakosság száma, ez folyamatosan emel-
kedik. Az Andrássy-telep parcellázása 
kezdetétől (1910-ben hétezer, 1920-ban 
kilencezer lakos) az egyre növekvő gyer-
meklétszámot a Falusi iskola látta el. A 
Felsőtelepi iskola megnyitása (1916) so-
kat javított a helyzeten. Az Andrássy-telepi 
elemi iskola megnyitása (1928-ban közel 
13 ezer a lakos) az alsó tagozat számára 
adott lehetőséget. A felsősök a Faluba és 
a Felsőtelepre jártak tanulni. 1930 után a 
Halmy-telep parcellázásával és a lakos-
ság ugrásszerű növekedésével (1940-ben 
14 ezer lakos) zsúfolttá váltak az iskolák. 

Háború után
A Falusi iskolában öt épületben folyt az ok-
tatás, amelyek egymástól több száz mé-
terre helyezkedtek el. A testnevelés órákat 
a szabadban, vagy egy volt csirkekelte-
tőből kialakított tornaszobában tartották.
 1948-ban új igazgatóságot hoztak lét-
re valamennyi iskola központosításával, 
amelyet a Központi Állami Általános Is-
kolában (Falu) helyezték el. Igazgatója dr. 
Cservinka Jenő volt. 
 1953-ban az iskolák közös igazgatása 
megszűnt. Három önálló igazgatóságot 
hoztak létre. A Központi Iskolának 770 ta-
nulója volt. 1957-ben az intézmény neve 
változott. 1. számú Általános Iskola lett, 
létszáma 1960-ban 667 fő.
 Az iskolában 1964–1973 között gim-
názium is működött, és négy évfolyam 
érettségizett le. 

Rendszerváltozás után
Az első szabadon választott önkormány-
zati képviselő-testület – a számos sürgő-
sen megoldandó probléma mellett – egyik 
legfontosabb feladatának egy új iskola 

felépítését tervezte. Hamarosan döntés 
született egy tornacsarnok és egy iskola 
felépítése állami támogatásának megpá-
lyázására. Az állam nagyon kedvező, ala-
nyi jogú támogatásra – 40 és 50%-ban – 
biztosított lehetőséget, amelyre az ön-
rész rendelkezésre állt.
 Elkezdődött az iskola tervezése, majd 
1992. szeptember 21-én sor került az alap-
kő letételére. Megkezdődött az új, kor-
szerű, 16 tantermes, szaktantermekkel, 
szertárakkal, tanári és igazgatói szobá-
val, tornacsarnokkal és egyéb helyisé-
gekkel rendelkező iskola építése, amely-
nek használatba vétele több lépcsőben 
történt. A tornacsarnok 1994 tavaszán, 
majd az alsósok tantermei kerültek át-
adásra. Az építkezés teljes befejezésére, 
az új létesítmény átadására 1996. szep-
tember 16-án került sor.
 Az iskolában német nemzetiségi nyelvi, 
valamint két tanítási nyelvű oktatás folyik. 
Az iskola aulájában színpad van, ami kul-
turális rendezvények megtartására is al-
kalmas. A tornacsarnokban szabványos 
méretű kézilabda- és kosárlabdapálya 
található, továbbá könyvtárral, ebédlő-
vel és minden igényt kielégítő sportud-
varral rendelkezik. 
 A létszáma 1990-ben 369 fő, 2015-ben 
472 fő volt. Jelenleg 449 diákja van. 
 Az iskolát 1990-ben 1. sz. Általános Is-
kolának, 2000-től Falusi Általános Isko-
lának (Dorfschule Wetschesch), 2015-től 
pedig Grassalkovich Antal Német Nem-
zetiségi és Kétnyelvű Általános Iskolá-
nak (Anton Grassalkovich Grundschule 
Wetschesch) nevezik.
 Az intézmény vezetői voltak: Ötvös Jó-
zsefné (1988–1993), egy éven át Csík Jó-
zsefné megbízott igazgatóként, dr. Patkós 
József (1994–2006). 2006-tól napjainkig 
Sárdi Krisztina Anna az intézményvezető.
 A Grassalkovich Antal Német Nemze-
tiségi és Kétnyelvű Általános Iskola 2014. 
szeptember 1-jétől került Vecsés Város 
Német Nemzetiségi Önkormányzatának 
fenntartása alá. 
 Az alma mater történetéről bőséges 
információval szolgál Hanti Mirtillnek, az 
iskola tanárának „A Falu 225 éves isko-
lája” című könyve, amely tavaly, a jubile-
um évében került kiadásra. 
 Ma az intézmény a város egyik leg-
szebb épületegyüttese, és minden igényt 
kielégít diák és pedagógus számára, biz-
tosítja és teljesíti a vele szemben támasz-
tott követelményeket. 

Szalontai János, az összeállításhoz Kiss Gábor 
és Gál István adatai forrásként szolgáltak

225 ÉVES AZ „ISKOLA” II. 
ALAKULÁSI ÉV: 1797.

Előző részben az iskola történetében az 1800-as évek kö-
zepéig jutottunk el. A Historia Domus bejegyzései nem 
adnak sok információt a következő évtizedekre. A szá-
zadforduló oktatási rendszerére nagy hatással volt a 
népoktatásról szóló 1868. évi 38. törvény. Az iskolák-
ban, hivatalokban a magyar nyelv vált hivatalossá.

Róder tanítványaival

Róder tanítványaival

Magyar Királyi Általános Iskola

Csorba Ida osztályával
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KÖZÖSSÉG

„ELKÉPZELHETETLENNEK TARTOM, 
HOGY VALAHA MÁSSAL FOGLALKOZZAK”

Két éve már írtunk Kárpáti Ildikóról, arról a négygyermekes
 vecsési édesanyáról, aki kozmetikusként is ismert és 

elismert volt már, amikor egy érdekesnek és hasznosnak 
szánt karácsonyi ajándékból sikeres vállalkozása lett. 

E gy évtizede, hogy 
a két nagypapá-
nak saját készí-
tésű kecsketejes-

körömvirágos szappant 
adott azok ekcémás bő-
rére, majd a többletből a 
barátoknak is ajándékoz-
tak. Hogy mekkora sikere 
volt a terméknek, azt jól 
mutatja, hogy nem sok-
kal később már kérték 
tőle, melyeket azóta is 
készít sokak legnagyobb 
megelégedésére.
 Mennyire változott 
meg az emberek viszo-
nya a biokozmetikai cik-
kek, a bőrápoló és nem 
utolsósorban a gyógyító hatású termé-
kek iránt? 
 – Úgy tapasztalom, megerősödött az 
igény az emberekben a tiszta, termé-
szetes összetevőkből készült, gyors, tar-
tós és látványos eredményeket előidéző 
kozmetikumok iránt. Szerencsére sokan 
megtapasztalhatták már hatékonyságu-
kat, az elért sikerek magukért beszélnek 
– mondta Ildikó. 
 Elárulta, mostanra már erős bázisa van 
azoknak, akik ajánlják őt, úgy gondolja, 
olyan szakmai hitelessége van, hogy az 
emberek elfogadják az instrukcióit, bíz-
nak benne és a tanácsaiban, ami sok-
szor gyors eredményhez vezet.
 – Több nehéz esetben elért tünet-

mentességet 
tudhatok be 
a termékeim 
hatékonysá-
gának, ami-
vel kapcso-
l a t b a n  a 
h a g y o m á -
nyos orvoslás 
nem vezetett 
eredményre. 
Van az em-
bereknek egy 
rétege, aki a 

természetes kozmeti-
kumokra egyébként is 
nyitott volt, míg mások 
kevésbé, de a látott ered-
mények után őket sem 
kell győzködni. Emellett 
vannak olyanok, akik 
esetleg csalódtak bizo-
nyos szerekben, termé-
kekben melyeket hosszú 
ideje hiába használtak, 
így keresnek fel minden 
mindegy alapon.
 Ugyanakkor sokan 
azért fordulnak hozzá, 
mert nehezen jutnak el 
például bőrgyógyászhoz, 
miközben sürgős segít-
ségre lenne szükségük. 

 – A legtöbb hozzám forduló ajánlással 
jön, valakitől hallott rólam. Sokan nagyon 
elkeseredettek, mert több esetben sem 
tudtak segíteni a problémájukon. Ezek-
kel az emberekkel hosszasan elbeszél-
getek, gyakran fény derül a gond kivál-
tó okára, az azt fenntartó nem megfelelő 
szokásokra, rutinra, amin tanácsos vál-
toztatni az ajánlott kozmetikumok hasz-
nálata mellett – mondta arról Ildikó, mi vár 
azokra, akik először keresik fel.  
 A termékek előállítása mellett továbbra 
is dolgozik kozmetikusként is, illetve mint 
családanyának is helyt kell állnia. De va-
jon mennyire bírja idővel, energiával?
 – Mivel nem szeretném kiadni az irá-
nyítást a kezemből, a termékeim készíté-
sének tekintetében sem és a családom-
mal is minőségi időt szeretnék tölteni, így 
korán reggel, késő este, valamint iskola-
időben többnyire a délelőttök telnek mun-
kával. Mint minden ember, a problémák 
is egyediek, és amikor hozzám fordulnak, 
úgy gondolom, joggal várják el, hogy tő-
lem kapjanak segítséget. – mondta Ildi-
kó. Hozzátette, a családja segítségére a 
háttérmunkákban számíthat, mint példá-
ul a csomagolás, postázás.
 – Nagyon szeretek a műhelyemben 
lenni, alkotni, nem érzem munkának, te-
hernek. Feltölt a folyamat, ahogy egy-egy 

alapanyagból fantasztikus hatású végter-
mék jön létre. Gyakori nálam a személyes 
megjelenés, a távolabb élőket felhívom, 
fényképet kérek a panaszról, jegyzetet 
készítek az adott problémáról, kérésről. 
Ez a diagnosztizálás elengedhetetlen fo-
lyamata, így készül el az egyén egyedi 
kezelési terve, termékei. 
 Ildikó elárulta, még ennyi év után is tud-
nak neki meglepetést, kihívást okozni. For-
dultak már hozzá olyan halmazati bőrprob-
lémával, melyre évek alatt sem találtak 
megoldást, majd megfelelő természetes 
hatóanyagokkal kezelve egy-két hét alatt 
problémamentessé vált. Sokszor sikerült 
olyanon is segíteni, aki annyira szégyellte 
elhatalmasodott panaszait, hogy az már 
egy ideje korlátozta őt, életvitelszerű prob-
lémát is okozott számára.
 – Az egyéni helyzetek, kérések elvár-
nak bizonyos rugalmasságot – mond-
ta Ildikó azzal kapcsolatban, mennyire 
használja a megszokott recepteket, illet-
ve mennyire tud kísérletezni, új dolgokat 
kifejleszteni.
 Amikor egy gyógyíthatatlannak mon-
dott bőrbetegség, mint például a pik-
kelysömör, amit az érintett annyira szé-
gyell, hogy azt takarva öltözködik, nem 
jár strandra. Sok kísérletezés során jött 
rá, hogy ha az alapkrémbe például alma-
ecetet tett, az sokkal gyorsabban, tartós 
eredményt, tünetmentességet hozott.
 Vajon hogy állnak hozzá a bőrgyó-
gyászok, ha hatékonyabban tud segíte-
ni, mint ők?
 – Vannak emberek, akik a hagyomá-
nyos orvoslás megrendíthetetlen hívei. 
Vannak, akik megpróbálják a természe-
tes gyógymódokat, de több esetben elő-
fordult már, hogy valakit az orvosa  kül-
dött hozzám segítségért, ami nagyon 
nagy elismerés volt számomra.
 Tett is ezekért a sikerekért, hiszen a 
kozmetikus alapképzés után mestervizs-
gázott, majd egészségtan-tanári diplomát 
szerzett, később vegyszer mentes krém-
készítői vizsgát tett, nemrég pedig kozme-
tikumkészítő mester is lett. Tíz éve foglal-
kozik termékelőállítással mélyrehatóan, 
képzi magát, tanul, olvas a témában. 
 – A 25 éves kozmetikai múlt biztos 
szakmai alapnak bizonyul, szeretem, 
ahogy az általam készített termékek az 
alapszakmám sikerességhez hozzájá-
rulnak, elképzelhetetlennek tartom, hogy 
valaha mással foglalkozzak – összegzett 
Ildikó. SzgY

Kárpáti Ildikó 10 éve foglalko-
zik látványos eredményeket 
előidéző kozmetikumok 
készítésével

Családja segítségére 
a háttérmunkákban 

számíthat
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F ontos dátum Vecsés életében 2013. 
május 24. Ezen a napon adták át a 
Bálint Ágnes Kulturális Központot, 
és ebből az alkalomból rendezték 

meg az első Bálint Ágnes Mesefesztivált. 
Az elmúlt tíz évben a kulturális központ 
és a rendezvény is szép ívű pályát futott 
be – erősítve Vecsés jó hírét – hiszen a 
ház és a Mesefesztivál is országszerte 
ismertté és elismertté vált. A jeles nap-
ra Kis Tóth János igazgató így emléke-
zett vissza: „A kulturális központ megnyi-
tója egy Mesefesztivál keretében történt. 
Ezt a rendezvényt egyébként is szeret-
tük volna megszervezni, és azt gondol-
tuk, egy olyan ünnepélyes alkalomra is 
méltó lehet, mint a ház átadása. Minden 
nagyon jól sikerült, nagyon sok látoga-
tónk volt, az egész épületet bejárhatta 
a közönség. Megmutattuk a színházter-
met, a legkisebbek már az első napon 
birtokba vehették a játszóházat. A téren 
Rúzsa Magdi koncert volt, elképesztő 
nagy bulit sikerült összehozni. A Mese-
fesztivál is jól sikerült, ezért elhatároz-
tuk, hogy ezt a rendezvényt minden év-
ben megszervezzük.”

– Minden kezdet nehéz – tartja a köz-
mondás. Igaz volt ez a Bálint Ágnes 
Kulturális Központ beindítására is? 
 – Az indulás mindig nehéz, nekünk is 
megvoltak a problémáink, hiszen még 
nem volt gyakorlatunk egy ekkora intéz-
mény működteté-
sében, ezért ele-
inte csak reméltük, 
hogy működni fog, 
amit elképzeltünk. 
A tervezővel na-
gyon sok hasonló 
kaliberű házat be-
jártunk Budapes-
ten, hogy ötleteket 
szerezzünk. Azo-
kat a jó elképze-
léseket kerestük, 
amelyek érdeme-
sek arra, hogy át-

vegyük, de fi gyeltünk a hibákra is, amiket 
szerettünk volna elkerülni. Amikor az alap-
koncepciót kialakítottuk, az volt az első 
gondolatunk, hogy nem hozhatunk ma-
gunkkal mindent a József Attila Művelődé-
si Házból. Például nem szerettünk volna 
vásároknak helyt adni, mert úgy gondol-
tuk, az ilyen jellegű rendezvények nem ide 
valók. Szerencsénk volt, hogy a képvise-
lő-testület is támo-
gatta az elképze-
léseinket. Sikerült 
létrehozni egy rep-
rezentatív helyszínt, 
egy multifunkcioná-
lis teret, ahol kon-
certeknek, színhá-
zaknak, báloknak 
egyaránt helye van. 
A házat a kornak 
megfelelő technikával látták el akusz-
tikus mobil elválasztófalakkal, elhúzha-
tó lelátóval, elbontható színpaddal. Eh-
hez párosult, hogy van egy éttermünk, 
amely ki tudja szolgálni a programokat, 
illetve itt kapott helyet a könyvtár és egy 
játszóház, ami akkoriban abszolút nem 
volt megszokott egy kulturális központ-
ban. A közönség nagyon jól fogadta a 
színházi előadásokat, majdnem mind 
teltházas volt. A közösségeink a meg-
nyitás után rögtön birtokba vették a há-
zat, ezért már a kezdetektől fogva pezs-
gő élet zajlik a falak között.

– A József Attila Művelődési Ház ve-
zetése után szakmai szempontból mi-
lyen új kihívásokkal kellett szembe-
nézniük? 
 – A József Attila Művelődési Ház-
ban öt fő dolgozott, egész más mun-
kamegosztásban, mint amit a BÁKK 
megkíván. A JAM Házban inkább a kö-
zösségépítés volt a hangsúlyos feladatunk. 
A BÁKK 2013-ban már 14 fővel nyitotta 
meg a kapuit, egész más struktúrában, új 
szervezeti felépítéssel, ehhez természe-
tesen fel kellett nőni. Magam mögött kel-
lett hagyni azt a szemléletet, amit meg-
szoktam a JAM Házban. Azt a részét is, 
hogy mindent egyedül szeretnék megol-
dani. Rá kellett jönnöm, hogy a felada-

tokat át kell adni a 
kollégáknak, akik 
egyébként ezeket 
nagyon ügyesen 
és jól oldották meg. 
Sok mindent együtt 
tanultunk meg ab-
ból, hogyan kell egy 
olyan szervezetet 
működtetni, ahol 
sokféle ember dol-

gozik különböző munkamegosztásban. 
A JAM Házban egy kockás füzetben ve-
zettük a programjainkat, a BÁKK-ban pe-
dig egy vállalatirányítási rendszer segíti 
a munkánkat, mert másképp nem lehet 
egy 2800 négyzetméteres házat működ-
tetni. Az itteni munka másfajta nézőpon-
tot és hozzáállást igényel, amit nekünk is 
meg kellett tanulni.

– Laikusként azt gondolhatjuk, hogy 
Budapest szomszédságában nehéz 
lehet folyamatosan teltházas progra-
mokat szervezni, mert a főváros köny-

nyen elszívhatja 
a kultúra iránt ér-
deklődő vecsési 
közönséget. 
 – Budapest kö-
zelsége és az óriá-
si kulturális kínálat 
veszélyt is jelent-
het, de ezt lehető-
ségként is felfog-
hatjuk, hiszen ha 
jól végezzük a dol-
gunkat, és vannak 
erősségeink, ak-
kor erre talán egy 

idő után a fővárosi emberek is felfi gyel-
nek, és akár el is látogatnak hozzánk Ve-
csésre. Egyébként úgy gondoljuk, hogy 
egy hagyományokkal rendelkező kultu-
rális központ vagyunk, korszerű épület-
tel, ami vonzó lehet a vecsésiek számá-
ra. A színházi előadások és a koncertek 
abszolút népszerűek. A marketing tevé-
kenységünket kimagaslónak tartom, ezt 
szakmai berkekben is folyamatosan be-
mutatjuk. Úgy vélem, hogy a helyi általá-
nos iskoláknak és óvodáknak is tudunk 
változatos programokat kínálni. A könyv-
tárral és az étteremmel egymást erősítő 
kapcsolatrendszerünk van. Fontos, hogy 
együttműködünk a helyi közösségekkel. 
Emellett – bár nem tűnik nagy dolognak –
mégis fontos kiemelni, hogy itt nálunk 
ingyenes a parkolás, de gyalogosan is 
könnyen megközelíthetőek vagyunk a 
vecsésiek számára. Ez sokaknak lehet 
fontos szempont. A munkatársaink elkö-
telezettek és képzettek, ugyanakkor azt 
is meg kell jegyeznem, hogy sok eset-
ben túlterheltek, és a fővároshoz képest 
alulfi zetettek, a főváros munkaerő-elszí-
vó hatását ezért aggasztóbbnak tartom. 
Az önkormányzat mindent megtesz a le-
hetőségeihez mérten, és abban remény-
kedünk, hogy az állam is rendezi majd 
ezeket a béreket. Mindezek ellenére el-
mondható, hogy egy nagyon jó, össze-
tartó csapat alakult ki a BÁKK-ban az el-
múlt évek alatt. 

– Mi az, amire a leginkább büszke az 
elmúlt tíz évből?  
 – Sok szép eredményünk van, ne-
héz lenne egyet kiemelni. Az elmúlt tíz 
év alatt több mint 720 ezer látogatónk 
volt. Kétszer lettünk minősített közmű-

velődési intézmény, 2015-ben és 2021-
ben, ez például fontos mérföldkő volt a 
ház életében. A pályázati és szponzorá-
ciós támogatásaink összege tíz év alatt 
több mint 60 millió forint volt. Országos 
hírű lett a Mesefesztivál, Bálint Ágnes 
írónő születésének 100. évfordulójára 
egy nagyon sok embert vonzó rendez-
vényt tudtunk szervezni. A szabadtéri 
rendezvények terén is sikerült maradan-
dót alkotni a KultúrSokk rendezvények-
kel. 2015-ben itt zajlott le a Kultúrházak 
éjjel-nappal című országos esemény 
megnyitója, amit Hoppál Péter államtit-
kár úr nyitott meg. 2016-ban a magyar 
népművelők 33. szakmai konferenciáját 
bonyolítottuk le. Tavaly csatlakoztunk a 
Petőfi  200 emlékévhez, ezeket a prog-
ramokat azóta is csináljuk. A pandémia 
ideje alatt kicseréltük a lelátónkat, nap-
elem került a házra, javítottunk a hang- 
és fénytechnikán, és megújítottuk a ház 
arculatát. Ezek mind fontos előrelépések 
voltak a központ életében. 

– A világ folyamatosan változik, Ma-
gyarországon pedig különösen nehéz 
időket élünk át, és nem látszik, hogy a 
közeljövőben jó irányba fordulnának 
az események. Mire számít, milyen ki-
hívásokkal kell szembenézniük a kö-
vetkező időszakban? 
 – Olyan kihívások, változások kör-
vonalazódnak előttünk, amelyek a ház 
életében fontos megújulást igényelnek 
majd. Anyagi szempontból például je-
lentős kihívás, hogy a fellépők honoráriu-
ma folyamatosan emelkedik. Arra törek-
szünk, hogy a rendezvényeink legalább 
nullszaldósak legyenek. Az energiaárak 
növekedését annak ellenére nem hagy-

KULTÚRAKULTÚRA

„A KEZDETEKTŐL FOGVA 
PEZSGŐ ÉLET ZAJLIK A FALAK KÖZÖTT”

Nyár elején ünnepelte fennállásának 10. évfordulóját a Bálint 
Ágnes Kulturális Központ. A ház jelentős változásokat hozott 
Vecsés kulturális életébe. Az elmúlt évtizedről és a jövő tervei-
ről az intézmény vezetőjével, Kis Tóth Jánossal beszélgettünk. 

hatjuk fi gyelmen kívül, hogy egy modern 
házról beszélünk, amely napelemekkel, 
hőszivattyús hűtéssel és fűtéssel ren-
delkezik. A kultúra terén a legnagyobb 
kihívást a fi atalok beintegrálása jelenti, 
hiszen a kultúrafogyasztási szokásaik 
eltérnek a ház adottságaitól. Ezzel kap-
csolatban egy kutatást is végzünk, na-
gyon reméljük, hogy a végén látni fogjuk 
majd, hogy milyen irányba kell lépnünk. 
Olyan komplex megoldásokat kell kiala-
kítanunk, amelyekkel azonosulni tudnak. 
A klubkoncerteket már próbáltuk elmoz-
dítani az érdeklődési körük felé, de több 
más nekik szóló programmal, rendez-
vénnyel is készülünk. A színházi elő-
adásokban is szeretnénk változásokat, 
jó évadokon vagyunk túl, de szeretnénk 
több olyan darabot idehozni, amelyek 
talán katartikus élményekkel is szolgál-
hatnak. A Mesefesztivál programjaiban 
is szeretnénk megújulni, jövőre gyerme-
kekkel foglalkozó tudományos konferen-
ciát rendezünk a fesztivál előtt. A tech-
nikai igényekkel is lépést kell tartanunk, 
ezért a hang- és fénytechnika megújítá-
sa is szerepel a terveink között. A köz-
művelődési csoportjaink eredményei 
fantasztikusak, a Balla Péter Népdal-
kör például hat Arany Páva díjjal és egy 
Arany Páva nagydíjjal is büszkélkedhet, 
a Concerto Harmónia énekegyüttes sok 
megmérettetésen vett részt, és büsz-
kék vagyunk a 32 éves Gammel Körre 
is. Ezekkel együtt azt is szeretnénk, ha 
a következő időszakban a csoportok is 
megújulnának egy kicsit, ez a munka is 
folyamatban van. Abban biztos vagyok, 
ahogy az elmúlt időszakban, úgy a kö-
vetkező években sem fogunk unatkozni.  

Szöveg és kép: Varga Norbert

Az elmúlt tíz év alatt 
több mint 720 ezer lá-

togatónk volt. Kétszer lettünk 
minősített közművelődési in-
tézmény, 2015-ben és 2021-
ben, ez például fontos mér-
földkő volt a ház életében.

Kis Tóth János, a Bálint 
Ágnes Kulturális 

Központ igazgatója
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RÁKÓCZI HAMVAI
„Nincsen e világon,/Nem maradt már semmi:/ 

Esze komám, ideje már/Rákócziért menni.” 
(Ady: Esze Tamás komája)

HELYTÖRTÉNET

A 
vecsési vasútállomást áb-
rázoló régi képek között 
van egy, amelyen óriási 
tömeg látható. A képes-

lap 1906-os, az emberek a Rá-
kóczi hamvait hazaszállító kü-
lönvonatra várakoznak.

A vecsési 
Rákóczi-ünnep
Hosszú tárgyalások után 1906. 
október 27-én Orsovánál átlép-
te a határt a vonat, amely Rákó-
czi és bujdosó társai maradványait szállí-
totta. Vecsésre másnap 8 óra 40 perckor 
gördült be a szerelvény. Három percet 
állt az állomáson, 
majd indult tovább 
Budapestre. Mind a 
198-as (Kertekalja), 
mind a 196-os („In-
dul a bakterház”) 
őrháznál őrtüzek 
fogadták. „A nagy 
fejedelem és tár-
sai hamvainak ha-
zaszállítása alkalmából Vecsés község 
németajkú polgárai is impozáns ünnepet 

rendeztek. A szépen feldíszített vasútállo-
máshoz nemzeti színű zászlók alatt kivo-
nult a község apraja-nagyja, az egyesüle-

tek és iskolák, 
mintegy 2000 
lélek, s ott a 
Szózatot és 
a Himnuszt 
énekelték…” 
– írta a Pes-
ti Hírlap. Az 
1900-as nép-
s zá m l á l á s 

szerint Vecsés akkori lakossága 4000 
fő körül volt, így a 2000 lélek különö-

sen soknak számít. Főként, hogy az-
nap 7 óra 13-kor már elment a fővárosi 
ünnepségekre egy másik vonat, és vele 
jó pár ember. A megemlékezés a temp-
lomban folytatódott, melynek harangjai 
Rákócziék érkezésétől folyamatosan zúg-
tak. Délután a Fő úton álló községházá-
nál iskolai ünnepség kezdődött. A Pesti 
Hírlap erről is beszámolt. „Az állami is-
kola németajkú növendékei kuruc nótá-

kat énekeltek, s a közönség nagy 
tetszéssel fogadta ezeket a gyö-
nyörű dalokat. Közben hazafi as 
költeményeket szavaltak a kis 
sváb gyerekek.” Másnap, októ-
ber 29-én, mikor Rákócziékat 
eltemették Kassán, újabb ün-
nepi műsort adtak az iskolások. 
A kétnapos rendezvényt egy szo-
morú esemény árnyékolta be. 
Október 28-án este egy iparos-
tanonc öngyilkosságot követett 
el, a vasúti síneknél vonat alá ug-
rott. Búcsúlevele szerint meste-
re nem engedte bemenni a pes-
ti Rákóczi-ünnepségre.

Halmy és 
Bálint Ágnes
Már 34 éve gazdálkodott Felsőhalomban 
a Halmy (1906-ban Halmi Deutsch) csa-
lád, mikor Rákóczi és társai újratemetése 
megtörtént. A Vecsést is érintő fejedelmi 
vonat október 28-án a Keleti pályaud-
varra érkezett. Onnan a Kerepesi úton 
(amely ettől az időtől válik majd Rákó-
czi úttá) az Astoria érintésével a Szent 
István bazilikához vitték a hamvakat. 
A Rákóczi hamvait szállító hintó közvet-
lenül a Halmy család pesti házának ab-
lakai alatt haladt el. Ezt a jelenetet is őrzi 
egy fénykép. A családtagok nagy része 
az erkélyen áll, páran az ablakban. Halmy 
József 16 éves volt ekkor, a pesti Madách 
gimnáziumba járt. Az esemény olyannyira 
hatással volt rá, hogy később egy Rákó-
czi-szobrot készíttetett a vecsési kastélyba.
 A hamvakat október 29-én helyezték 
végső nyugalomra a kassai dómban. 
A kassai állomáson annak a Semsey 
Lászlónak a vezetésével fogadták a fe-
jedelmi vonatot, aki rengeteget dolgozott 
ezért. Ő képviselte a kormányt, és ő is 
egy vecsési szál a történetben. Távoli ro-
kona annak a Semsey Máriának, aki fér-
jével megvette az Andrássy kastélyt, és 
akinek leszármazottai ma is működtetik 
a Bálint Ágnes Emlékházat. A Rákóczi 
utcánál, a Telepi úti szobornál és az Er-
zsébet téri kopjafánál most már ezek a 
történetek is eszünkbe juthatnak. „Cum 
Deo Pro Patria et Libertate!”

Kiss Gábor, Vecsési Honismereti Kör

A hamvakat október 29-én 
helyezték végső nyugalom-

ra a kassai dómban. A kassai ál-
lomáson annak a Semsey Lász-
lónak a vezetésével fogadták a 
fejedelmi vonatot, aki rengeteget 
dolgozott ezért.

A Halmy család az erkélyről fi gyeli a Rákóczi-hintót

Tengernyi tömeg az állomáson

PROGRAMAJÁNLÓ

További információkért kövessenek minket a 
Facebook-on vagy weboldalunkon.
 A programváltoztatás jogát fenntartjuk, az egyes 
programokról és a jegyértékesítésről weboldalun-
kon és a Facebookon (facebook.com/kulturba) ér-
tesülhetnek leggyorsabban. Őszi-téli évadunkra a 
jegyek online a www.kulturba.hu oldalon, valamint 
nyitvatartási időben jegypénztárunkban válthatók.

KULTÚRSOKK

NYÁR A BÁKK-BAN
– HOZD EL A NAGYIT IS! 

Ezeregy éjszaka – Arab est

Időpont: 2023. augusztus 23. 16 óra 30 óra

Jambóza Bábcirkusz – Pantomim- és marionett-
játék a Bábakalács Bábszínház előadásában

  A belépés gyerekeknek in-
gyenes, kísérőknek 500 Ft/fő 
(helyszínen megvásárolható).
Az előadások után kézmű-

  A rendező, Szente Vajk 
ezúttal is gondoskodott róla, 
hogy egy felhőtlen estét tölt-
hessünk együtt a Játékszín-
ben!
 Szereplők: Simon – Nagy 
Sándor, Alex – Szente Vajk, 
Főnök – Szerednyei Béla, 

JÁTÉKSZÍN BEMUTATJA:
ARANYLAKODALOM

A BÁNFALVY STÚDIÓ BEMUTATJA: 
SZABÓ MAGDA – PILÁTUS

Időpont: 2023. szeptember 13. 19 óra • Jegyár: 7 400 Ft

Ősbemutató – országos premier
Időpont: 2023. október 11. 19 óra • Jegyár: 5 900 Ft

Mona – Gubik Petra/Gás-
pár Kata, Gloria – Bánovits 
Vivianne/Kárpáti Rebeka, Mrs. 
Willis – Náray Erika, a Nő, akit 
senki sem ismer – Nyári Dia, 
Thibaut – Szirtes Balázs. 
 Az előadás hossza 2 óra 
30 perc, egy szünettel.

  Szőcs Iza okos, modern 
nő, lelkiismeretes orvos – 
és odaadó gyermek. Min-
dent megad özvegyen ma-
radt anyjának, felköltözteti 

Budapestre, ahol kényelmes 
élet várja Szőcsnét. Csak 
azt nem adja, amire anyjá-
nak a legnagyobb szüksé-
ge volna: önmagát. A Pilá-
tus egy anya története, aki 
le akarja venni lánya vállá-
ról a kellemetlen terhet, ame-
lyet ő maga jelent.
 Szereplők: Iza – Zsohár Ve-
ronika, Etelka – Pásztor Edina, 
Antal – Öskü Ármin, Domo-
kos – Borka Zsombor, Te-
réz – Romány Eszter, Rend-
őr – Papp László. Rendező: 
Bánfalvy Ági.

  Immár hagyományosan a 
BÁKK előtti Fő téren szervez-
zük nyáresti családi program-
jainkat, ahol különböző népek 
és kultúrák világába nyerhet-
nek betekintést zenén, táncon 
és gasztronómián keresztül. 
Idén is készülünk meglepe-
tés attrakciókkal. Várunk min-
denkit sok szeretettel ezúttal a 
nyár folyamán két alkalommal.

Első alkalom: 
Ezeregy éjszaka – arab est: 
július 22. 18 óra
 (Az esemény ingyenesen lá-
togatható, kedvezőtlen időjárás 
esetén a BÁKK színháztermé-
ben kerül megrendezésre.)

RÉSZLETES PROGRAM:
 18:00 Traditions koncert, 
 19:00 Fakír show, 
 19:30 Kígyótánc, 
 19:45 Effendi Dapkeh 
 Társulat és Amira 
 Art Company folklór műsor, 
 20:15 Orientrio 
 hastánc show, 
 20:35 Afronauta–Handpan  
 művész tematikus 
 koncertje. 

Második alkalom: Dolce Vita
– olasz est: augusztus 12. 
A részletes programmal ha-
marosan jelentkezünk, melyet 
online felületeinken teszünk 
közzé.

ves foglalkozás várja a csa-
ládokat.
 Az előadás 3 éves kortól 
ajánlott.
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SPORT

VECSÉS A POSTAGALAMBSPORT 
FELLEGVÁRA 

Magyarországon 1882-ben alakult meg a Postagalamb Szö-
vetség. Háború idején minden szünetelt, majd 1946-ban létre-
jött a vecsési A-9. szakosztály. Ez is matuzsálem kor, rövide-

sen 80 évesek! Ebből alakult 1972-ben az A-48-as postagalamb 
sportszakosztály.  A félévszázados, eredményekben gaz-
dag sporttörténetéről kértünk – kicsit megkésve - egy ösz-

szegzést Simon Mihálytól, a szakosztály vezetőjétől.

B üszkék vagyunk, hogy az első 
egyesület 1946-ban megalakult. 
Az akkori A-9-es postagalamb 
sportegyesület több mint 100 főt 

számlált. Már alakulástól nagyon híre-
sek és elismertek voltak galambásza-
ink, amit a mai napig meg is tartottunk. 
 Megalakulásunk kezdete nagy válto-
zást hozott a vecsési galambászok kö-
zött. 1972. január 15-én egy kisebb lét-
szám kivált az A-9-es egyesületből, de 
a mai napig méltó ellenfélként tisztel-
jük egymást. Mészáros Ferenc és Nagy 
Károly vezetésével megalakult az A-48. 
postagalambsport egyesület. A kisebb 
20 fős közösség minőségi változást ho-
zott, elősegítette a jobb és szakszerűbb 
versenyeztetést. 
 A kezdeti években több országos egyé-
ni eredményhez, postagalamb-olimpiák, 
szpartakiádok sikereihez vezettek. 1986-
ban Nagy Károly sporttárs a Szuperku-
pán győzött. Moór József a berlini pos-
tagalamb olimpián IV. helyezést ért el. 
Hackl József az 1990-évek kimagasló 
országos eredményeivel több mint 5000 
postagalambászt utasított maga mögé. 

Zempléni József 2002-
ben Országos Mester-
versenyzői címet kapott, 
mert már több évtizedes 
nemzetközi elismerése-
ket tudhatott magáénak, 
2004-ben a Nemzet Pos-

tagalambászává választották.
 Az elmúlt húsz évben több Nemzeti 
Sportszövetség által adományozott kitün-
tetést vehettek át tagjaink. 2000–2002. 
között Magyarország legeredménye-
sebb fi atal galambtenyésztő egyesülete 
volt az A-48. 2003-ban Zempléni Józse-
fet a Postagalamb Sportért Érdemérem 
arany fokozatával tüntették ki. 2004-ben 
Schmid József, Nagy Károly, Kucsera 
József a Postagalamb Sportért Érdem-
érem ezüst fokozat kitüntetésben része-
sült (72 évet töltöttek el a postagalamb 
sportban, ez példátlan a magyar sport-
ág történetében!).
 2004-ben a Nemzeti Sportszövetség 
és az Olimpiai Bizottság az athéni olim-
pián való részvételéért Simon Mihálynak 

emlékoklevelet adott. 2008-ban Schmid 
József megkapta a Postagalamb Spor-
tért Érdemérem arany fokozatát. 2009-
ben Pintér Ferenc és Simon Mihály ré-
szesült hasonló elismerésben. 2009-ben 
Simon Mihály a Közép-Európa kiállításon 
a magyar csapat tagjaként első, egyé-
niben nyolcadik helyezést ért el, majd 
2012-ben a londoni olimpián 1500 km-
es zóna kategóriában 5. és 12. helyezett 
lett. 2019-ben Simon Mihály és Pintér 
Ferenc a poznani postagalamb olim-
pián 14. és 16. egyéni helyezést ért el. 
Magyar csapat tagjaként 4. helyezettek 
lettek. 2022-ben Pintér Ferenc a romá-
niai olimpián 5. helyezést ért el Nagyvá-
radon.
 Az elmúlt 50 évben 100-nál is több Or-
szágos Bajnokságot nyertünk csapatban 
és egyéniben. A Standard Európa Baj-
nokságon 2008-ban csapatelső és egyé-
ni 8. helyezés, ugyanezen 2010-ben csa-
pat 3. és egyéni 5. helyezést értünk el.
 2010 és 2011-ben az ország egyik leg-
sikeresebb galambásza a Vecsés SE tag-
ja, Pintér Ferenc lett. 2010-ben 6 kategó-
riában Országos Bajnoki címet szerzett. 
2010-2022. között az ország legeredmé-
nyesebb galambásza Pintér Ferenc volt.

 Idén a csapatunk több új versenyző-
vel gazdagodott, akikkel igyekszünk az 
előző évek kimagasló eredményeit túl-
szárnyalni, de bátran állíthatom, hogy 
ez nagyon nehéz feladat lesz. 2023-ban 
már a versenyek közepén járva kimond-
hatom, hogy meg vagyok elégedve az 
idei eredményekkel. A sok első osztályú 
verseny mellett július közepén részt ve-
szünk a 2024-es párizsi olimpia elő ver-
senyén, ami jó felkészülés lesz az olim-
piai megmérettetésre.
 Az elmúlt 50 évben a vecsési galam-
bászok meghatározták a nemzeti és a 
nemzetközi versenyek eredményét. Ve-
csés a postagalamb sport fellegvára.

Lejegyezte: Szalontai János, fotók: galambászok

50 évet ünnepeltek 2022-ben, balról: Hackl József, 
Pintér Ferenc, Simon Mihály, Antal András, Ács Ferenc, 
ifj. Schmid József, Szabó József

Zempléni József (Cemi)

Pintér Ferenc

Schmid József, Kucsera József és Nagy 
Károly, a nagy öregek

G. Ferenczy Hanna 
Irodalmi Kör alkotásaiból

Sallay Gyula
Idő az időben

Varjasi Béla
Kavics, vagy ékszer

Benke Mária
Isten kertjében

Hegedűs Károly 
Nyár

Kelemen Bata Mária
Repülni volna jó

Szénási Sándor István
Szeretve tévúton 

Asztalra könyökölt a csend,
meghökkentek a borospoharak.
Az élet apró gyűrődéseiben
minden hang fennakadt.
A dermedt ég a változást kereste,
a nap nem tudta mikor lesz este.
Csak Te álltál fölém magasodva,
igazságod petárdáit szórva.
Álltam, mint máskor, most se értve:
mi húzott fel a magas égre?
Lépett a perc, szólt női szeszély.
A boldogságba még belefér!
Ne izgulj, mondta az óra, 
béke lesz meglásd, nyugovóra!
A hónap csak intett: hagyd a francba,
ne agyalj ezen napról napra!
Az év úgy állt, mint én akkor ott:
nem tudta, miről szólnak az évszakok.

A nyári napfényben
sétálgatok az Isten kertjében.
A kert zöldjén átsüt a fény,
Az égen egy különös lény.

A felhők állandóan változnak:
szürke, fehér, kék színben pompáznak.
Alakjuk is folyton változik,
minek látod? – fantáziádon múlik.

Eszembe jut gyermekkorom
mily’ jó játék volt – mondhatom.
kifeküdtem a nagy rétre,
jól emlékszem az egészre.

Ábrándoztam a felhők járásán
elképzeléseim láttam tisztán,
látni véltem óriást, törpét,
levettem a fáról egy körtét.

Mézédes volt, a kezem ragacsos,
méhek döngtek körül, illatos
virágok fényben tündököltek,
bólogatva szelíden köszöntöttek.

Most is sokszor ábrándozom,
az „Élet” igazsága szomorú nagyon,
reménykedem egy szebb jövőben
egy emberségesebb „kikötőben”.

Még kis gomolyok tarkítják
a kék mezőjében nyitott eget,
a nap heve vibrál körben,
verdes a lélek, örvénybe retten.

A tüzes virágok önfeledt virulása
lelkünkig ér, múlásuk elandalít,
a fűben még karcolódik a nyár,
száraz leveleket horzsol, tovarepít.

Ősszel, mikor égnek a lombok,
a nyáréjszakákra gondolok,
még nem zártak be a gondolatok,
szabadon öleljük a vedlett akaratot.

A nyári maszatolt ég fáradt terhe;
színét veszítve sziporkázik a földre,
a csepegő őszelő a nyárból hordja kincsét,
érett illatával kárhozza semmi lelkét.

Hadd mondjam el én most neked,
repülni volna jó veled!
Lágyan suhanni az égen!
Gondolat szárnyán, mint régen.

Szótlanul fogni a kezed!
Csodálni fénylő kék szemed!
Szállni, lebegni szüntelen,
add, hogy így legyen Istenem!

Konok idő zord szelet fúj:
bizony hamar bealkonyul!
Testünk, lelkünk pihen békén,
kék madár él szívünk mélyén.

Házakon fényfestő hajnal
életre kelti az álmom,
fi ckándozó levélárnyak
színjátéka boldogságom.

Újra idővándor vagyok
a szeretet útját járva.
Átölel az emlékezet,
s visz veled zalai tájra.

Te még gyermekként játszhattál
szelídgesztenyefák alatt,
rám katonaként köszöntek
bólogató olajkutak.

Sokat beszélgettem ifjan
a táj, a kor szellemével:
mintha ő küldte volna
lelked szelídgesztenyével.

Mint vadlovak vágtatnak el
máskor szelíd dombok, hegyek:
szemlesütött  érzelmeket
megmenti az emlékezet.

Nem nyúlt felém soha kezed,
ölelsz csak mély harangszóval,
kedves mosoly szép arcodon
fényben fürdőző domboldal.

Szeretetem attól nem függ
mennyit kapok, ha nem kérek:
fölismerést  ad cserébe
bánatért megértő lélek.

Lennék archaikus ember,
igazabb világra való,
ahol nem kerül el senkit
becsületes, őszinte szó.

Krisztustüske – koronáját
hiába adja a tudat:
magunkban, vagy kísérettel
járunk Kálvária utat. 

Az oldalt összeállította: 
Szénási Sándor István

Elkészült 
az új verses-

kötet!
 Elérhető a 

Könyvtárban!

Drága kő, ami betör egy ablakot,
főleg, ha biztosítás nincsen.
Drágakő, amit gyűrűkbe rakatok,
amikor lesz annyi kincsem.

Az ablakom ép, szerencsés vagyok,
csak sajnos drágakő nem adatott.
Utódimra csak irodalmat hagyok.
A kincsen marják egymást a gazdagok.
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A GYEREKEK MOSOLYA 
A MINI TALENT SIKERESSÉGÉNEK BIZONYÍTÉKA 

SPORT

Immár hat éve működik a Vecsésen alakult Mini Talent 
Sportegyesület. Azért fontos kihangsúlyozni a vecsé-
si alapítást, mert mostanra városunk mellett Ócsán, 

Gombán, Felsőpakonyban és Budapest 19. kerüle-
tében is tartanak edzéseket az egyesület edzői. 

Hirdetés

SPORT

ÓRIÁSI NEMZETKÖZI 
SIKER

Ifjúsági játékosunk, Papp Rajmund a magyar ifi  
válogatott tagjaként óriási sikert ért el párosban 

és csapatban a bécsi WDF Europe Cup Youth versenyen. 
A Vecsés SE darts szakosztálya három csapatot 
indított a Magyar Kupa csapat küzdelmeiben. 

A tavalyi ezüst után ezúttal is ezüst érmet szereztek.

Amennyiben bárki kedvet kapna 
a darts sport kipróbálására, meg-
ismerésére, a következő elérhető-
ségeken érdeklődhet: Nagy László 
szakosztályvezető, tel.: 06-20/225-
1037. Eddigi címünk megváltozott, 
átmenetileg a Fő úti bázisunk zár-
va! Címünk: 2220 Vecsés, Telepi út 
87., Talicskás Söröző.
 Várunk mindenkit szeretettel!

b bá k k d k

SZERETNÉ
KIPRÓBÁLNI? 

Ingyenes kiszállás, munkavégzés esetén.

 
 

 

egyéni vállalkozógy
KISEBB MUNKÁKAT IS VÁLLALOK!

06-30-353-99-03

VECSÉSEN!

A z edzéseken továbbra is három 
sportág (labdarúgás, kézilabda, ko-
sárlabda) alapjait sajátíthatják el a 
gyerekek. De vajon hogyan értékeli 

az idei évet az egyesület alapító elnöke?
 – Vegyes érzésekkel, örök elége-
detlenként, de büszkén zárjuk az évet. 
Szakmailag és gazdaságilag is profi -
táltunk. Rengeteget dolgozunk, és kol-
légáim alázatos munkája is kell hoz-
zá, hogy eredményesek legyünk, de 
a gyerekek mosolya sikerességünk 
bizonyítéka. 150 fős gyermeklétszá-
munk nem csökkent, hat helyszínün-
kön bővülni is lehetne, nyári táborunk 
egy hét alatt betelik, szóval jól zárjuk 
az évet – mondta Varga Ádám elnök. 

 Ennyi év után 
akár rutinból is meg 
tudnák oldani az 

oktatást, de idén is számos újdonsággal 
lepték meg a gyerekeket.
 – 2018 óta az MLSZ Bozsik program-
jában szerepelünk, idén is számos tornán 
vettünk részt. 2022 szeptemberétől már a 
Magyar Kosárlabda Szövetség által szer-
vezett kosárpalánta programban is aktívan 
részt vettünk. Ezzel is próbáljuk megmu-
tatni képzésünk sokoldalúságát. A kosár-
palánta beindulására azért is vagyunk 
büszkék, mert az elmúlt jó pár évben egy-
általán nem volt kosárlabdaképzés Vecsé-
sen, amit mi most újjá élesztettünk.
 Saját bevallása szerint még Vecsésen 
sincsenek tisztában azzal, hogy műkö-
dik egy ilyen kisgyerekeknek való sport-
egyesület, sokan foci egyesületnek köny-
velik el őket, pedig sokkal többek annál. 
Náluk egyensúlyban van a kosárlabda, 
a kézilabda és a foci, pont ezért minden 
edzésen többféle labdával játszatják a 
gyerekeket. 
 De vajon hogy látja, az egyesület ugyan-
azt a célt szolgálja, mint amivel annak ide-
jén létrejött?
 – Igen, ebben nagyon jók vagyunk. Meg 
tudtuk tartani a fő irányt, az egyedi fi lozó-
fi át. És itt szeretném kiemelni, hogy egy-
re több sportegyesület vesz rólunk példát. 
Látják, hogy kiskorban a sport ágspeci fi kus 
edzés nem mindegy, hogyan valósul meg. 
Sőt, az ország több pontjáról kapunk meg-
keresést, hogy tartsunk ott is foglalkozá-
sokat. Ezek nagyon jól esnek – hangsú-
lyozta a sportegyesület vezetője. 

 – Felgyorsult vi-
lágban élünk. Sok 
iskola, szülő meg 
akar felelni a sok 
elvárásnak. Hiába 
képviseljük a tö-
megsportot, meg-
tanultuk, hogy nem 
tudunk mindenhol 
mindenkinek fog-
lalkozást tartani. 
Mi a lehetőségeket 
megteremtjük, de a 
szülő és a gyermek 

dönt, közösen választanak, hogy kit hány-
szor hoznak az edzéseken kívüli program-
jainkra – mondta azzal kapcsolatban, mik 
a jelenkor legnagyobb kihívásai egy ilyen 
egyesület esetében.
 Úgy véli, a mai gyerekeket sem annyi-
ra nehéz rávenni az ilyen jellegű irányított 
mozgásra. 
 – Akik kipróbálják a foglalkozásainkat, 
azoknak a 80 százaléka imádja. Tudjuk, 
hogy nem fog mindenkinek tetszeni, ezzel 
semmi baj nincs. Szerintem jobban sze-
retnek minket, mint a telefonos játékokat.
 De vajon egy jól működő, népszerű 
egyesületnek milyen tervei, céljai lehet-
nek rövid, illetve hosszú távon? 
 – Elsődleges célunk megtartani a hat 
bázisunkat, és minél jobban beintegrál-
ni innen a gyerekeket a sportágaink felé. 
Az alapításkor kitűzött 10 éves tervünkből 
még van 4 év, célunk már az alakuláskor 
az volt, hogy a dél-pesti régió első számú 
nevelő egyesülete legyünk. Nagyon jó úton 
haladunk, hogy ez sikerüljön.
 Többek között bekerültek a Budapest 
Honvéd FC partneregyesületei közül az 
első ötbe, akik a legtöbb szurkolót dele-
gálták az idei hazai Kispest meccsekre. 
De ennél is nagyobb siker az egyesület 
számára, hogy idén ismét sok gyerme-
ket tudtak tovább adni partneregyesüle-
teiknek, hogy ott folytassák az általuk leg-
jobban megszeretett sportágat.   Sz. Gy. 

Varga Ádám, a Mini Talent Sport-
egyesület megálmodója és vezetője
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Saját szervezésű foci kupa, melyen négy 
iskola Mini Talent játékosai játszottak 
egymással

A sportegyesület 
óvodásai a Puskás 
Ferenc Általános Is-
kola teremtornáján 

Kosárlabda kupán vettek részt a mini 
talentesek. A kép bal szélén Szidor 
Bálint edző, jobb szélen Varga Ádám, 
az egyesület elnöke

Közös edzés a Vecsés SE kézilabda szak-
osztályával a Grassalkovich iskolában

J úlius 6-8. között rendezte a WDF a 
Europe Cup Youth versenyét, azaz 
az ifjúsági Európa-bajnokságot. 
 Klubunk ifjúsági játékosa, Papp 

Rajmund párosban indította a versenyt 
Szoták Balázs párjaként. Rajmiék fan-
tasztikusan meneteltek, és több nagy 

nemzetközi párost is legyőzve meg 
sem álltak a legjobb négyig. Itt saj-
nos vereséget szenvedtek a későbbi 
győztes angol párostól. Ezzel bronz-
érmet szereztek.
 Kiváló bemelegítés volt ez, hiszen 
másnap a csapatbajnokság követke-

zett, ahol a magyar válogatott a Baranyi-
Borbély-Papp-Szoták összeállítású 
csapattal vágott neki a küzdelmeknek. 
Elképesztő átlagokat produkálva jutottak 
el a legjobb négyig, ahol az eldöntőben 
a török csapatot 9-1-re kiütve jutottak a 
döntőbe. Ott az angol válogatott várt rá-
juk, és bár nagyszerű játékot mutattak 
a fi úk, sajnos az angolok túl erősnek bi-
zonyultak. Az ezüstérem is csodás egy 
ilyen versenyen, főleg ha elmondhatjuk, 
hogy a válogatott húzóembere egy ve-
csési dartsos. Szívből gratulálunk.
 Július 9-én rendezte a Magyar Darts 
Szövetség a Magyar Kupa csapatver-
senyét, ahol három vecsési csapat is 
indult. (VSE I., VSE még Egy, és VSE 
reMix) A VSE reMixnek sajnos gyor-
san véget ért a verseny, ám a még 
Egy és a VSE I. is egyaránt a legjobb 
nyolc közé jutott. Sajnos itt találkoztak 
is egymással, így biztossá vált, hogy 
egy vecsési csapat lesz a négy között. 
Ez a csapat a VSE I. lett. Az elődön-
tőben újabb győzelem, így a tavalyi év 
után ismét döntőt játszhatott a VSE I. 
Sajnos a PSC-nek jobban sikerültek 
a kiszállók, így Pestújhelyre került a 
Magyar Kupa. Ez az eredmény így is 
nagyon szép. Forgács László

A Magyar Kupán induló vecsési csapatok

A kisebb munkákat is elvégzem. 
Budapesten és Pest megyében. 

FREIND ERVIN  
Tel.: 06 20 323 0531 

E-mail: ervinfreind@gmail.com

KŐMŰVES ÉS BURKOLÓ 
MUNKÁT VÁLLALOK

 környékbeli szakember vállal: HIBAELHÁRÍTÁST,  ZÁRLATKERESÉST
EGYEDI LÁSZLÓ

... és kisebb, (csip-csup) villany szerelési munkákat  
pl.: biztosítéktábla, kapcsoló, konnektor, falilámpa, csillár, 
kapucsengő, tűzhely, hőtárolókályha szakszerű cseréjét, 

javítását, RÖVID HATÁRIDŐVEL, GARANCIÁVAL.
HAJDU/AQUASTIC BOJLER SZUPERSZERVÍZ!

Hívd apát! 

Vízkőtelenítés, anódrúd csere, időszakos karbantartás, javítás, gyorsan, precízen,  
saját alkatrészraktárról, AZONNAL A HELYSZÍNEN.

25-éves szakmai rutinnal,  korrekt árakkal, profi felszereltséggel, kulturált (füst és alkohol-
mentes) megjelenéssel várom szíves megrendelését munkaidőben: H-P: 8-16 óráig.

 Tel.:  06-20-329-31-36                 egyedivillany
Munkavégzés esetén ingyenes kiszállás! ÁFA MENTES SZERELŐ!

m g.

:  
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HIRDETÉS

www.vecsesivervetel.hui t l h

  VÉRVÉTEL BEUTALÓ ÉS SORBAN ÁLLÁS NÉLKÜL
  KÉNYELMES ÉS EGYSZERŰ IDŐPONTFOGLALÁS

  LELETEK AKÁR 24-48 ÓRÁN BELÜL
  COVID ANTITEST, ANTIGÉN TESZTELÉS

Cím: 2220 Vecsés, Telepi út 38.
Telefon: +36-30/090-6567 labor@vecsesivervetel.hu

facebook.com/papamaciszerelveny
www.papamaciszerelveny.hu

VECSÉS, MAGYAR UTCA 31.
NYITVA: 8:00-17:00,  8:00-12:00

06 29 350 870
06 30 8911 402

WC-k, Mosdók, Csaptelepek
Csövek, Idomok, Bojlerek

VECSÉS, M

WC-k, Mosdó
Csövek, Ido

CSORBA  

CSALÁDI FOGÁSZAT

VECSÉS, Báthory u. 16.
Hétköznap: 8-12 és 14-19 óra

Telefon: 06-20/999-62-61, 06-20/322-08-17

Vassné Csorba Zsuzsa,  
Vass Péter – fogtechnika

V é C b ZZ

Dr. Csorba László
Dr. Csorba Péter

Dr. Csorba Zoltán
Dr. Ádám Ágnes

SZEPTEMBERBEN ÚJRA STARTOL 
A BUDAPEST AIRPORT JÓTÉKONYSÁGI 

FUTÓVERSENYE
Idén is birtokba vehetik a sportolók szeptember első szombatján a bu-
dapesti repülőtér 1-es futópályáját. Az immár hagyománynak számí-
tó 11. Runway Run a tavalyi nagy sikerre való tekintettel ismét a nap-
lementében indul, a nevezési lehetőséget pedig a korábbinál szélesebb 

körben nyitja meg a szervező Budapest Airport. A nevezési díjakból 
befolyó összeget idén is száz százalékban jótékony célra fordítják.

S zeptember 2-án ren-
dezik meg a Budapest 
Airport töretlen népsze-
rűségnek örvendő jó-

tékonysági futóversenyét, a 
Runway Run-t. A sportese-
mény az elmúlt 10 évhez ha-
sonlóan idén is nemes célt 
szolgál; a Budapest Airport a 
nevezési díjakból befolyt tel-
jes összeget a sérült és fogya-
tékkal élő emberek sportolását 

SZOMSZÉDUNK, A REPÜLŐTÉR

segítő SUHANJ! Alapítvány, 
valamint egy beteg gyerme-
kek gyógyulását segítő ala-
pítvány támogatására fordít-
ja. Az adományok összege a 
verseny első, 2013-as meg-
rendezése óta meghaladta a 
90 millió forintot.
 A különleges helyszínen, 
a budapesti repülőtér lezárt 
1-es futópályáján megrende-
zett verseny hagyományosan 

a légiközlekedési szakembe-
rek egyik legkedveltebb sport-
eseménye, amelyen a SU-
HANJ! Alapítvány sportolói 
is részt vesznek, és amely-
re korlátozott számban ci-
vil sportolók is nevezhetnek. 
Utóbbira idén jelentkezési 
sorrendben lesz lehetősé-
ge minden érdeklődőnek, a 
Budapest Airport online felü-
letein meghirdetett felhívás 

alapján, ahol 100 fő számá-
ra biztosítanak lehetőséget 
a versenyre történő regiszt-
rációra.
 Mivel a vállalat fontosnak 
tartja, hogy a sportolás élmé-
nyét mindenki elsajátíthassa 
és átélhesse – a hagyomá-
nyos felnőtt és gyerek távok 
mellett –, Örömfutás nevű 
kategóriát is indít, amelyben 
a 14 éves vagy annál fi ata-
labb gyerekek önállóan, vagy 
szülők kíséretében állhatnak 
rajthoz. Újdonság, hogy idén 
először a gyerekek három kor-
csoportban versenyezhet-
nek egymással, egy- vagy 
kétkilométeres távon.

A 11. Runway 
Run-on az alábbi 
kategóriákban lehet nevezni
Felnőtt:
női vagy férfi  5 km, 
női vagy férfi  10 km. 

Gyermek:
6-8 éves korosztály: 1 km, 
9-11 éves korosztály: 2 km, 
12-14 éves korosztály: 2 km

Öröm Futás:
Szülők és 14 éves 
vagy annál fi atalabb 
gyermekek: 1 km

A résztvevők számára a Bu-
dapest Airport a felkészülést 
segítő hathetes edzéstervet 
állít össze, amelyet az indu-
lók a regisztrációt követően 
kapnak meg. (x)
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2220 VECSÉS, ECSERI ÚT 11.
(a temető főbejáratával szemben)

Sírhelymegváltás ügyintézése helyben

Iroda: +36 29 350 357
+36 30 494 2336  és +36 30 461 8848

ELHUNYT SZÁLLÍTÁS 0-24-ig:  
+36 30 919 7165

KÚTFENNMARADÁSI  
ENGEDÉLY KÉSZÍTÉSE  
Magyarországon belül.

Bodnár János kútfúró
TEL.: 06-20-379-6024

E-mail: bodnarjanos57@gmail.com
www.olcsokutasas-kutfuras.hu

SZÁMLÁVAL! 

Az ATTRAKTÍV KERT Kertészeti, Szolgáltató és Kereskedelmi Korlátolt Felelősségű Társaság a 
Gazdaságfejlesztési és Innovációs Operatív Program Plusz -1.2.3-21 keretében feltételesen 
vissza nem térítendő támogatást nyert 50 % -os támogatási intenzitással a „Technológiai 
és infrastruktúra fejlesztés az Attraktív Kert Kft-nél” címmel benyújtott pályázatára. A 
projekt 58,70 millió forint európai uniós támogatás segítségével, a Széchenyi Terv Plusz 
keretein belül valósult meg.
Társaságunk 2000-ben alakult betéti társaságként, ami jogutódlással korlátolt felelősségű társasággá alakult 
át 2010-ben. Alaptevékenységünk zöldterület kezelés, amely kert-park építési és fenntartási munkákat jelent.  
Az épített környezet megvalósításának, valamint annak fenntartásának teljes vertikumát átfogja működésünk, 
melyhez megbízható szakmai és infrastrukturális háttér áll rendelkezésünkre. Az eddig megvalósult építési és 
fenntartási munkáink jól tükrözik szakmai elkötelezettséget és igényességet, melynek eredménye a folyamatos 
piacon maradásunk és fejlődésünk. A pályázati támogatással megvalósuló fejlesztésünk létfontosságú verseny-
képességünk megőrzéséhez, illetve növekedésünkhöz. 
A projekt keretein belül infrastrukturális, technológiai és napelemes rendszer fejlesztést valósított meg 
társaságunk a 2220 Vecsés Lőrinci utca 45 2817/3, és a 2220 Vecsés Lőrinci utca 45 2817/5A cím alatt található 
telephelyein. A GINOP_PLUSZ-1.2.3-21-2022-03840 támogatott projekt részeként vecsési telephelyünkön 
aszfaltozott út és parkoló építését, a raktárépületeken pedig korszerű műanyag nyílászárók cseréjét végez-
tük el. Az anyagmozgatáshoz egy Caterpillar árokásót, míg a zöldhulladék feldolgozáshoz egy Jensen aprítót 
szereztük be. Energia szükségletünk részbeni biztosítására Vecsés 2817/3 hrsz. alatt 49,84 kWp, továbbá 
Vecsés 2817/5 hrsz. alatt 49,84 kWp teljesítményű napelemes energia termelő rendszerek telepítését 
végeztük el. Dolgozóink munkájának hatékonyságát a Nyelvcentrum HAPPY DAYS Kft. által dolgozóink 
részére megtartott soft skill képzésekkel fokoztuk. A társaság irányítói számára a döntési kompetenciák 
megerősítésére vezetői és menedzsment tanácsadást vettünk igénybe a projekt során az Insedo Kft-től. A 
projekt a tervezett határidőn belül 2023.06.05. befejezési dátumra eredményesen megvalósult. A beruhá-
zásnak köszönhetően vállalkozásunk a továbbiakban 22 fő munkahelyét tudta megőrizni. Beruházásunk 
eredményeként vállalkozásunk árbevételének növekedését biztosítottnak látjuk, mivel a képzések és 
tanácsadás révén dolgozóink hatékonysága és döntési képessége megnőtt.
A projektről a www.attraktivkert.hu oldalon olvashatnak bővebben.

SAJTÓKÖZLEMÉNY
Technológiai és infrastruktúra fejlesztés az Attraktív Kert Kft-nél

2023. 06. 08. 

További információk kérhetők:
ATTRAKTÍV Kert Kft.

KÖZÉPMOTOR: BOSCH Performance Line
AKKU:
VÁLTÓ: FÉKEK: Shimano Altus

  

TARTOZÉKOK

ELADÓ Diamant ELAN+ trekking 
28 e-bike (55 cm-es váz)

ÁR: 625 000 Ft

MEGTETT KM: 2571 km
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Szlahó Csaba 
polgármester (2. vk.) 
Tel.: 06-29/555-211, 
06-29/555-206; 
e-mail: polgarmester
@vecses.hu
Páratlan héten 
csütörtök 9-12-ig 
(egyeztetés szükséges).

Mohainé Jakab 
Anikó jegyző 
Tel.: 06-29/555-211, 
06-29/555-206; 
e-mail: jegyzo@vecses.hu
Minden csütörtök 9-12-ig. 

Frühwirthné 
Halász Melinda
alpolgármester (3. vk.) 
Tel.: 06-30/649-4539; 
e-mail: Fruhwirth.Melinda
@vecses.hu
Előzetes egyeztetés szerint. 

Skribekné 
Komár Ágnes (1. vk.)
Tel: 06-30/698-3976; 
e-mail:  eskomaragnes@
gmail.com
Előzetes egyeztetés szerint. 

dr. Lugosi 
Mária (4. vk.) 
Tel.: 06-30/649-4538; 
e-mail: lugosim@vecses.hu
Előzetes egyeztetés szerint. 

Várszegi Csaba (5. vk.) 
Tel.: 06-30/843-7687; 
e-mail: Varszegi.Csaba
@vecses.hu
Előzetes egyeztetés szerint. 

Kovács Márton (6. vk.)
Tel.: 06-30/978-1670; 
e-mail: kovacs.marton@
smartszovet.hu
Előzetes egyeztetés szerint.

Czibolya Zoltán (7. vk.) 
Tel.: 06-70/323-8264; 
e-mail: czibolya620508@
gmail.com
Előzetes egyeztetés szerint. 

Alattyányi István (8. vk.) 
Tel.: 06-30/648-5820; 
e-mail: alattyanyi@t-online.hu
Előzetes egyeztetés szerint.

Kalasovszky Bernadett
Tel.: 06-30/163-6464; 
e-mail: kalabetty@gmail.com
Előzetes egyeztetés szerint.

Nagy Károly
Tel.: 06-20/320-6177; 
e-mail: dj.carusoo
@gmail.com
Előzetes egyeztetés szerint. 

Oláh László 
Tel.: 06-30/579-5478; 
e-mail: OlahL@vecses.hu
Előzetes egyeztetés szerint. 

INFORMÁCIÓKINFORMÁCIÓK

A KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
ÜGYFÉLFOGADÁSA 

FONTOS TUDNIVALÓK
Közérdekű információk 

Közbiztonság

Gyógyszertárak ügyeleti rendje

Kulturális intézmények

Szolgáltatás

Szociális intézmények

Oktatási intézmények

Központi telefonszámok: 
Mentők: 104 Tűzoltók: 105  Rendőrség: 107 Általános segélyhívó: 112,  
Központi tudakozó: 198

Polgármesteri Hivatal: 
2220 Vecsés, Szent István tér 1. Tel.: +36-29/352-000; titkarsag@vecses.hu, 
ügyfélfogadási idő: hétfő 1230–1600; szerda 800–1200,1230–1800; csütörtök 800–1200

Szlahó Csaba polgármester: 
2220 Vecsés, Szent István tér 1.; +36-29/555-209, polgármester@vecses.hu , 
ügyfélfogadási ideje: páratlan héten csütörtök: 800–1200-ig 
(egyeztetés szükséges)

Mohainé Jakab Anikó jegyző: 
Tel: +36-29/555-211, jegyzo@vecses.hu, ügyfélfogadási ideje: csütörtök 800–1200-ig

Vecsési Kormányablak: 2220 Vecsés, Fő út 246-248. (Market Central)
Ügyfélfogadás: hétfő 800–1800, kedd és csüt.  800–1600, 
szerda 1100–1900, péntek 800–1400

Német Nemzetiségi Önkormányzat:  
2220 Vecsés, Fő út 49., +36-30/649-4540; www.wetschesch.hu

Roma Nemzetiségi Önkormányzat: 2220 Vecsés Fő utca 112., +36-29/357-898

Rendőrjárőr: +36-30/948-1438 (alapdíjas, éjjel-nappal hívható)
Vecsési körzeti megbízott: +36-70/492-0773 
(rendőrségi jogi ügyek, családi veszekedések)
Önkormányzati információs vonal: +36-80/981-121 

(bűncselekmény, szabálysértés, csendháborítás stb.)
Vecsési Rendőrőrs: 2220 Vecsés, Fő út 56. +36-29/610-534; 
monorrk@pest.police.hu
Polgárőrség készenléti szolgálat: 06-31/200-8038
Telefontanú: (név nélküli bűncselekmény-bejelentés): +36-80/555-111
Drogsegély (BRFK): +36-80/202-502

Halmy (Halmy tér 20/A.- 29-350-270) – július 17-ével,
Hanga Patika (Károly u. 20. +36-29/350 353) – július 24-ével,
Borókás Gyógyszertár (Kinizsi u. 2. +36-29/356 326) – július 31-ével,
Fekete Gyopár Gyógyszertár (Telepi út 28. +36-29/350 120) – augusztus 7-ével,
PatikaPlus (Market Central +36-29/557 820) – augusztus 14-ével,
Halmy (Halmy tér 20/A.- 29-350-270) – augusztus 21-ével,
Hanga Patika (Károly u. 20. +36-29/350 353) – augusztus 28-ával kezdődő héten ügyeletes. 
   Szombaton 8 órától 20 óráig, vasárnap 9 órától 18 óráig a PatikaPlus Patika, 

szombaton 8 órától 14 óráig a Hanga Patika nyitva van. A hétvégi nyitva tartás után és 
hét közben az esti időszakban az adott héten ügyeletes gyógyszertárat kell keresni. 
Figyelem! Hét közben az ügyeletes patika csak 22 óráig van nyitva! 
Hétvégén folyamatos a nyitva tartás!

Éjszaka is elérhető patika a közelben a Gyáli Non-Stop Gyógyszertár, amely minden nap 
0 órától 24 óráig tart nyitva. Címe: Gyál, Munkácsy Mihály u. 117. Tel.: 29/740-389.) 
Hétvégén folyamatos a nyitva tartás!

Bálint Ágnes Kulturális Központ
2220 Vecsés, Telepi út 43., +36-29/350-279, www.kulturba.hu

Róder Imre Városi Könyvtár
2220 Vecsés Telepi út 43., +36-29/354-391, www.vecsesikonyvtar.hu

ELMŰ (fi ókiroda): 2220 Vecsés, Károly u. 2 kedd: 14.00-18.00; szerda: 800–1200

ELMŰ hibabejelentés: +36-80-38-39-40
KÖZVILÁGÍTÁS hibabejelentés: 06-80/980-030, kozvilagitas@kozvilagitas.hu
Dél-Pest Megyei Viziközmű Szolgáltató Zrt.: 

2220 Vecsés, Kossuth L. u. 38-40.; +36-29/340-010, https://dpmv.hu/   
Ügyfélfogadás: hétfő–kedd:  800–1400; szerda: 800–2000; csüt: 800–1400; péntek: 700–1300

FŐGÁZ ügyfélszolgálat: 1. sz. Posta 2220 Vecsés, Telepi út 47–49., 06-80/180-380
hétfő: 1400–1800; szerda: 800–1200

Vecsési Városgondnok Nonprofi t Kft.: 2220 Vecsés, Károly u. 2., +36-29/350-563 
Posta 1: 2220 Vecsés, Telepi út 47-49., 36-29/350-383 
Posta 2: 2222 Vecsés, Arany János utca 43., +36-29/350-241 
Vecsési gyepmester: Herczig József Tel: +36-20/964-3025; +36-70/364-9503
Williams TV és Rádió: 

Stúdió: 2220 Vecsés, Telepi 83. Telefon: +36-29/352-362, www.williams.hu
Szerkesztőség nyitvatartása: hétköznap 900–1200 és 1400–1800 

Közlekedés:
Vecsési helyi járat: Halmy térről Market Centralig hétközben indul: 800; 9.00; 10.00; 1100; 1300, 
szombaton 800 és 900 órakor, Market Centraltól Halmy térig indul 
hétközben: 830; 930, 1030; 1130; 1400, szombaton: 830; 930

Volán: www.volanbusz.hu • MÁV: www.elvira.hu  

Semmelweis Bölcsőde: 2220 Vecsés, Mária u., 1. +36-29/350–139
Vecsési Gondozási Központ: 2220 Vecsés Jókai Mór u. 8., +36-29/350-267
Család- és Gyermekjóléti Szolgálat és központ: 
2200 Vecsés, Vágóhíd utca 9., 06-30/668-7029, 06-30/668-7030
Kolping Támogató Szolgálat, Vecsés, Károly u. 2. 
Tel.: 06-20/801-3279 (szállítás), 06-20/801-3521 (személyi segítő). 

Vecsési Petőfi  Sándor Római Katolikus Általános Iskola és Gimnázium
2220 Vecsés, Petőfi  tér 1., +36-29/350-440;  www.petofi vecses.hu

Grassalkovich Antal Német Nemzetiségi és Kétnyelvű Általános Iskola
2220 Vecsés, Fő út 90–92., +36-29/351-347; www.grassalkovich-vecses.hu 

Vecsési Andrássy Gyula Általános Iskola
2220 Vecsés, Erzsébet tér 1. , +36-29/350-408; www.andrassy-vecses.hu 

Vecsési Halmi Telepi Általános Iskola
2220 Vecsés, Halmy József tér 1. +36-29/350-338; www.halmisuli.hu 

Vecsési Zenei AMI – 2220 Vecsés, Erzsébet tér 1., +36-29/352-193
Falusi Nemzetiségi Óvoda 2220 Vecsés, Fő út 83. +36-29/350-310, www.falusiovi.hu
Mosolyország Óvoda 2220 Vecsés, Kisfaludy u. 13–15., +36-29/350-554;www.mosolyorszagovi.hu
Bálint Ágnes Óvoda 2220 Vecsés, Toldy Ferenc u. 31., +36-29/350-147; www.balintagnesovoda.hu
Tündérkert Óvoda 2220 Vecsés, Halmy József tér 1/A, +36 30/668-70-06; www.tunderkertovoda.hu
Czövek Olivér Református Óvoda 

2220 Vecsés, Árpád u. 6., +36-29/357697, www.reformatusovi-vecses.hu

Egészségügyi intézmények
Vecsési Szakorvosi Rendelőintézet: 

2220 Vecsés, Telepi út 68., +36-29/551-450; www.vecsesiszakrendelo.hu 
Éjszakai és hétvégi orvosi ügyelet: Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/551-473  
Háziorvosi rendelők: Dr. Vámos István – 2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753 414

Dr. Harmath Barbara – 2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753 415
Dr. Keserű Róza – 2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753 416
Dr. Tóth Mónika – 2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753 417
dr. Horváth János, Dr. Hrutka Tibor – 2220 Vecsés Telepi út 68., +36-29/551-499
dr. Vereb Éva, Dr. Végh Katalin – 2220 Vecsés Telepi út 68., +36-29/551-468
Dr. Székely Lilla – 2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753-421

Gyermekorvosi Rendelők: 
dr. Essek Ferenc - 2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753-423

dr. Lakos Gábor – 2220 Vecsés, Eötvös u. 32., +36-29/350-257
Védőnői Szolgálat: 2220 Vecsés, Eötvös u. 32.,  +36-29/354-288, +36-29/354-787

2220 Vecsés, Dózsa György út 50., +36-29/753-960

  SZANYI ZSOLT
06-30-960-8495
06-70-426-3151

 
JAVÍTÁS

GRUND INVEST  
Ingatlaniroda

„Otthon, édes otthon…”,  
de vajon mennyit ér?

KÉRJEN ÉRTÉKBECSLÉST TŐLÜNK!
Eladási jutalék 1,5%-tól

2220 Vecsés, Fő u.   
Lakótelepi üzletsor

Tel.: 06-30/996-2643, 06-70/389-5651
E-mail: ginvest003@gmail.com
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HIRDETÉSHIRDETÉS

KLÍMABERENDEZÉSEK FORGALMAZÁSA 
– KLÍMASZERELÉS 

KLÍMA

INGYENES FELMÉRÉS VECSÉSI ÜGYFELEINKNEK!
TELEFON: 06 30 620 7119

WEBOLDAL: www.x-klima.hu

Apróhirdetés
FÉRFI- NŐI- ÉS 
GYERMEKRUHAVÁSÁR! 
Attila u. 28. Tel.: 06-20/205-1184

REDŐNY – Mobil-fi x szúnyogháló, Nap-
ellenző új színekben, tavaszi kedvezmé-
nyek. 30 éves tapasztalat! Nyugdíjas ked-
vezmény! Pál redőny: 06-30/401-1029

ELADÓ – Diamant ELAN+ trekking  
28 e-bike (55 cm-es váz), középmotor: 
BOSCH Performance Line, akku: Bosch 
PowerPack 500 Wh, váltó: Shimano SLX 
(10), fékek: Shimano Altus, 
Megtett km: 2571 km, ár: 625 000 Ft 
Tel.: 06-20/5-934-534

Tel.: 06-70/622-21-12
E-mail: info@reginagarden.hu
Bemutató terem: Vecsés, Telepi út 50.

–

„A VECSÉSI SZOLGÁLTATÓ”

KÉRJE INGYENES 
FELMÉRÉSÜNKET  

ÉS ÁRAJÁNLATUNKAT!

Lajos - kertészet
Zöldterület-kezelés

 
 

 

t

• 
• 
• 
• 
• 

• 
• 
•  
• 
• 

(lakás, konyha, gardrob, iroda)

Mobil: 

Web: 

Cím:  

+36 30 939 4966

JÁTÉKBOLT
ÉS TÁRSASJÁTÉK KLUB

FÉNY ÉS  
 

TERÁPIA 
BABÁKNAK ÉS  

KISGYERMEKEKNEK

Sitt, szemét,   
 és gépi földmunka 

(BOBCAT és JCB).
3, 4, 8 m3

MÁRTA ERVIN
Tel.: 06-20/984 9242

SZÁLLÍTÁS



LAKOSSÁGI ÉLELMISZER  
HÁZHOZSZÁLLÍTÁS VECSÉSEN

SHOP.JEGTRADE.HU

  Kiszállítás hétköznapokon 24 órán belül!
  10 000 Ft felett ingyenes házhozszállítás Vecsésen belül!

UNIVER KETCHUP

UNIVER MAJONÉZ

UNIVER MUSTÁR

Ft/

Ft/

Ft/

FAGYASZTOTT
GYÜMÖLCSÖK

583
3 805

888
5 712

7 050
558

2
507

2 251
558

3 330

2

570
3

761

LÁNGOSTÉSZTA
Ft/

JÉGKOCKA CUBY
Ft/

ARDO FALAFEL

CSATLAKOZZ A JÉGTRADE Kft. CSAPATÁHOZ!
www.jegtrade.hu/karrier RAKTÁROS

Küldd el önéletrajzod a 
 karrier@jegtrade.hu 

e-mail címre, és felvesszük  
veled a kapcsolatot!

ÚJ

Ft/

DEBIC 
CUKROZOTT 

 
állati)

Ft/

OLASZ SZEMES 

Ft/

GYORSFAGYASZTOTT  
GESZTENYEPÜRÉ

Ft/

GYALULT 
TÖK

Ft/

PANÍROZOTT 
TINTAHALKARIKA

Ft/

Ft/

Ft/

OLÍVABOGYÓ 
ZÖLD MAGOZOTT

SZÓSZ

WORCHESTER 
SZÓSZ

Ft/

Ft/

ARDO OLASZ GRILL
ZÖLDSÉGKEVERÉK

Ft/

OLÍVABOGYÓ 
ZÖLD MAGOZOTT

Ft/


